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The Court:

Q. Well "cut," was he paid for his services in connection
with it?

A. Yes, your Honor.

Mr. Nelson:

Q. All right. Did Mr. Moore get paid?
A. Yes, sir.
Q. How much did he get?

The Court: The objection to that is sustained.

Mr. Nelson:

Q. Was there anyone else connected with that venture
of yours that you sold to Warner Brothers?

A. Well, Warner Brothers-
Q. I am talking about things local-

The Court (to the witness): Connected with you.

[fol. 1537] Mr. Nelson:

Q. Connected with you?
A. No, sir.
Q. Are you sure?
A. Yes, sir.
Q. No one else from the A.B.C. that you know of had any

interest in it?
A. No, sir.

Mr. Cercone:

Q. What is the A.B.C. 7 I don't know what-
A. Americans Battling Communism.

Mr. Nelson:

Q. Are you sure Judge Blair Gunther had nothing to do
with it?

A. Well, he fights Communism, but he didn't have any-
thing

Q. I am asking you about the story---

48-10
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The Court:

Q. The sale of the story to. Warner Brothers. Was any-
one else

A. No, sir.

Mr. Nelson:

Q. Did Judge Musmanno have any connection with you
in connection with that story?
[fol. 1538] A. No, sir.

Q. He didn't go over the script for you, did he?
A. No (nodding).
Q. Are you sure?
A. I'm positive.
Q. You are positive?
A. Yes.
Q. I believe you testified there was a Peter Martin that

wrote the articles for the Saturday Evening Post which
bear your name; is that right?

A. Yes, sir.
Q. There were three articles, lengthy articles-right?
A. Yes, sir.

The Court:

Q. It has been brought out here that I have membership
-had membership in the A.B.C. Did I have anything to do
with the writing of your article?

Mr. Nelson: I didn't go into that.
The Court: Well, I think in justice to the Court that the

jury should know it.

The Court:

Q. Did I have anything to do with your articles 
[fol. 1539] A. No, your Honor.

Mr. Nelson:

Q. Well, since you brought the question back in, Harry
Alan Sherman is vice-president of the A.B.C., isn't that
right?

A. Truthfully, I don't know what his title is.
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Q. You don't know what his title is I
A. No (nodding).
Q. All right. To get back to the Saturday Evening Post

articles. How much did you get for those articles that you
published in the Saturday Evening Post?

Mr. Cercone: This is objected to, your Honor.
The Court: Objection sustained. Exception noted.

Mr. Nelson:

Q. Who else had an interest with you in those articles,
financial interest?

A. Harry Alan Sherman and Jim Moore.
Q. And what was their cut?

The Court: Objection sustained.
Mr. Nelson: Well, the objection wasn't even made.

[fol. 1540] Mr. Cercone: I object-
The Court: Well, it's the same objection, Mr. Nelson. I

have forbidden you to go into the amount of income or
the share of any of the participants, so that's just another
way of telling you the question is out of order, it's been
ruled on.

Mr. Nelson:

Q. Are the articles that appeared in the Saturday Eve-
ning Post as truthful as your scenario that you sold to
Warner Brothers? Answer yes or no.

A. Substantially true, yes, sir.
Q. Just as truthful as the articles you sold to Warner

Brothers, isn't it?
A. I said "substantially true."
Q. So the articles in the Saturday Evening Post aren't

true either, aren't they?
A. I said "substantially true".
Q. Well, what does that mean? You mean there's a lit-

tle bit of lies?
A. No, no-
Q. Wait a minute, now-
A. I said the substance

[fol. 1541] Q. You said "substantially true." Now, that
means it isn't altogether true; right?
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A. I said in substance they are true, that's what it means.
Q. Now, Mr. Cvetic, when you say "substantially' you

want to be sure you qualify it because you know you tes-
tified on another occasion where you admitted that those
articles were not true either; isn't that true?

A. No, that isn't true.
Q. You can lean back and twiddle there, but you know

you answered that. You told us when the question was
put to you that the articles there are not completely true;
isn't that so?

Mr. Cercone: This question has already been an-
swered-

The Court: Objection overruled.
Mr. Cercone: It's repetition.
The Court: Objection overruled.

A. I answered that they are substantially true.

Mr. Nelson:

Q. Well, which part, then, is not true, Mr. Cvetic? You
[fol. 1542] can answer that. Which part of those articles
is not true?

A. Well, I would have to read the articles but-
Q. Well, to your best recollection, which is not true? Is

it as truthful as your testimony is here?
A. I said the articles are substantially true. I would

have to read them and-I would say they are about-al-
lowing for any-again you say they allow for editorial
license, it does tell much about the work of the Communist
Party in this district.

Q. But you state in the preface to the articles, or the
editor states, that these are based on the experience of so
and so in the Communist Party and they are true, that's
what the editor says; isn't that so? But you, on this stand,
admitted that they are not wholly true?

Mr. Cercone: I object to that, your Honor, as to what the
editor said about it.

The Court: The objection is overruled but make your
question-you are giving two questions. Read the first
part and then the second part.
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(Question read as follows: "But you state in the preface
to the articles, or the editor states, that these are based
on the experience of so and so in the Communist Party
[fol. 1543] and they are true, that's what the editor says;
isn't that so?")

A. Yes, they are-I presume that's what the article says,
they are based on my experiences, that's correct.

(Second part of previous question read as follows: 'But
you, on this stand, admitted that they are not wholly
true ? ")

A. I said they are substantially true.

Mr. Nelson:

Q. Which means that they are not based on truth?
A. The articles were written by Pete Martin and I can't

talk for Pete Martin.
Q. Did he distort them for you?
A. No, sir, they are
Q. Did you see the articles before they were printed after

they were made up on linotype; were you shown copies
before they were printed?

A. Yes, sir.
Q. Did you O.K. the articles?
A. Yes, sir.
Q. So you O.K.'d articles that went out as the truth but

[fol. 1544] you say on this stand that they are substantially
true 

A. Yes, sir.
Q. Which means that they are not completely true?

Mr. Cercone: He didn't say that, your Honor.
The Court: Well-
Mr. Nelson: I think the record will show, your Honor,

that he answered that they are substantially true, which
means they are not wholly true.

Mr. Cercone: It doesn't mean that at all.
The Court: He analyzed that as saying they are true in

substance. Now what that means, of course, I am not
prepared to say.
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Mr. Nelson:

Q. All right. How come you didn't put in your bit about
murder in the Saturday Evening Post articles, Mr. Cvetic?

Mr. Cercone: That is objected to, your Honor.
The Court: Objection overruled.

[fol. 1545] The Court:

Q. Is there anything in the articles about murder, Mr.
Cvetic 

A. No, sir.

Mr. Nelson:

Q. It's because it wasn't true in the motion picture; isn't
that so 

Mr. Cercone: I object to this form of the question.
The Court: Objection overruled.

A. I already stated that I knew of no murders in Western
Pennsylvania. If I did I would have reported them to the
police authorities.

Mr. Nelson:

Q. Well, it took a long time for you to state that, Mr.
Cvetic.

A. I stated that before. I stated that before.
Q. But you didn't hesitate to sell a scenario to a motion

picture company for $12,500, isn't that so?

Mr. Cercone: Objected to-

Q. (continued)-just so you could get that money?

[fol. 1546] Mr. Cercone: This is objected to, your Honor.
The Court: Objection sustained. Exception noted.

Mr. Nelson:

Q. You wouldn't hesitate to sell anything for money,
would you, Mr. Cvetic, including your testimony on the
stand?

Mr. Cercone: This is objected to, your Honor,
The Court: Objection overruled.
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A. Mr. Nelson, I don't-is it overruled?

The Court: It's overruled, yes. Answer the question.

A. Mr. Nelson, I don't sell testimony. I spent nine years
in-seven years in the Communist Party, nine years work-
ing under cover. I am testifying here as to what I knew,
what I saw and what I heard in the Party. I can't speak
for anyone else.

Mr. Nelson:

Q. But in order to make your story effective for the motion
picture company, you wouldn't hesitate to add something
to it, would you, which wasn't true?

A. I'll let you in on something. I didn't work on the
motion picture.
[fol. 1547] Q. Yop got the cash for it, didn't you? You
told somebody, "Go ahead, write anything you want, I'll
put my name on it, give me $12,500, that's all I want." Isn't
that true 

Mr. Cercone: I object to that.
The Court: Objection sustained. Exception noted.

Mr. Nelson:

Q. And you did the same thing with the Saturday Eve-
ning Post articles, didn't you?

Mr. Cercone: This is objected to also, if it means the same
thing as the previous question.

The Court: Well, I don't know. It may require a little
explanation. He said he saw the articles in the Saturday
Evening Post before they were published and he approved
them, read them and approved them. I don't know what
he did with the movie

The Court:

Q. How was the scenario prepared? Can you explain
that to us?

A. Yes, it was prepared on the Coast. I didn't read the
script.
[fol. 1548] Q. Was it taken from the script of the Satur-
day Evening Post articles?
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A. That, together with a lot of other material they had
available out there on the Communist Party.

Q. Well, what was your-what did you sell the Warner
Brothers, the rights as given in the article or were new

A. The only thing I had-
Q. (continued)-articles written by Pete Martin different

from the Saturday Evening Post articles?
A. All I sold was the rights to those articles.
Q. What? The Saturday Evening Post?
A. The Saturday Evening Post articles.

Mr. Nelson: Well, your Honor, I think the only matter
that stands before us now-and I believe the Court ought
to permit me to find out-how much money this man gets
out of selling lies.

The Court: Well, I've ruled on that. I'm not going to
change the ruling. The amount of money he received-

Mr. Nelson: Well, if he did it for nothing-
The Court: Oh, he told you he received money for all of

[fol. 1549] these things, received money for the articles,
received money for the scenario and his motion picture
rights-

Mr. Cercone: And this wasn't until after he left the FBI
in 1950.

Mr. Nelson: Are you testifying-
The Court: But I won't let him disclose the amount of

money involved. I won't compel him to disclose the amount
of money involved, what he received or what any of his
associates received.

Mr. Nelson: I think, your Honor, it is really material to
the credibility of this witness. It shows you could buy
him for money, he'll do anything for money. If a man will
allow his name to appear on a lying story he will lie on
the stand. What can I do with him-

The Court: You can argue that to the jury all you want,
Mr. Nelson. The only thing I am limiting is I won't compel
him to disclose the amount of money he received in those
[fol. 1550] connections, although I did permit you to ask
him what he is receiving for testifying here.

Mr. Nelson: We'll get to that. I was trying to clear up
this one-
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The Court: Well, you are limited on that, and your record
is perfected to note your objection and an exception.

Mr. Nelson:

Q. Isn't it true, Mr. Cvetic, that you are being sued by
your former partner in crime, Mr. Harry Allen Sher-
man-

Mr. Cercone: Now, that is objected to-

Mr. Nelson:

Q. (continued)-to get more of the money on the story
you are going to sell?

Mr. Cercone: This is objected to.
The Court: The objection is sustained.

[fol. 1551] Mr. Cercone: These questions are getting more
ridiculous all the time.

The Court: If you want to argue that Mr. Sherman is
suing him for-

Mr. Nelson: This whole trial is ridiculous and you know
it. It's a frame-up and you-

Mr. Cercone: This is the most serious trial in the his-
tory of the Country-

Mr. Nelson: Yes.
Mr. Cercone: Most serious
Mr. Nelson: You would like to be another Judge.
The Court: Do you want me to recess again and let you

go out in the hall and argue it out there, or do you want
to try this case for the benefit of the jury?

Mr. Nelson: I don't want these sticks thrown under my
feet by the prosecutor-
[fol. 1552] The Court: You start it and then he follows
it up, so

Mr. Cercone: The only reason I follow it up, I just
can't let this ranting go on uninterrupted. I would like
to proceed in an orderly procedure.

The Court: Let's proceed and cooperate one with the
other, and see if we can't complete it on that basis. Pro-
ceed.

Mr. Nelson: I just wanted to be sure, your Honor; in



762

the other trial these questions were allowed, how much
money this man made.

The Court: I'm not following the pattern of the other
trial. I told you before I haven't even looked at the rec-
ord of the other trial. So I just-if my ruling is proper,
that's the reason I'm resting on it.

Mr. Nelson:

Q. Has your financial venture, or racket with Harry
Alan Sherman ended?
[fol. 1553] Mr. Cercone: I object to these statements,
your Honor, in these questions; they are not based on any
fact and it is unfair for him to ask-

Mr. Nelson: It's been in the newspapers, Mr. Cercone.
Didn't you read the papers last night?

The Court: Ask him in the proper way.

The Court:

Q. Has your association with Mr. Sherman in con-
nection with these matters ended or is it still existing?

A. This radio series is a separate venture.

Mr. Nelson:

Q. But you still have a venture that continues with Harry
Alan Sherman, does it?

A. I have a running contract with Sherman, yes.
Q. You have a contract with him, and how long does it

run?
A. It's an indefinite contract.
Q. Indefinite contract?
A. Yes.
Q. Well, what does that contract cover?

[fol. 1554] Mr. Cercone: Well, that's objectionable, your
Honor.

Mr. Nelson: It's important. These two men had some-
thing to do with this frameup-

The Court: It covers capitalizing on this information,
and that has been testified to, but any further details I'm
not going to permit to be elicited. The objections is sus-
tained to the question.
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Exception noted.

Mr. Nelson: You mean, your Honor, I can't go into the
question of whether these men are still making money
jointly out of these ventures?

The Court: No-
Mr. Nelson: I didn't ask him how much.
The Court: You asked him whether they were continu-

ing and he said he had an indefinite contract with Mr. Sher-
man that was still existing. Now, if you want to know fur-
[fol. 1555] ther what the items and conditions of the con-
tract are, I say that that is not relevant here. If you want
to ask him if Mr. Martin or Mr. Moore still are associated
with him, why, you may do so, I'll grant you that.

Mr. Nelson: I'll come to that, your Honor.

Mr. Nelson 

Q. Does your contract with Harry Alan Sherman include
a cut on stories you sell to magazines dealing with the os-
tensible experience in the Communist Party as you at-
tempted to elaborate in those stories?

A. It would-if Harry Alan Sherman would do any work
for me, the same as any other agent, he would be paid.

Q. Is he getting paid for proceeds on the stuff that's pub-
lished now by you 

A. No, sir.
Q. Does he get any proceeds from your motion picture

venture?

Mr. Cercone: That was already answered.
The Court: Let it be answered again.

[fol. 1556] The Court:

Q. Is he still participating in the revenues from the
motion picture venture?

A. No, sir, we have been paid for that.

Mr. Nelson:

Q. The contract went out with the Warner Brothers?
A. Yes, sir.
Q. And your new contract to sell these rights to the radio

company, or the television company mentioned here, who
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derives any cut with you from that new contract that you
signed ?

A. Just myself, with this-
Q. No commission to anyone?
A. -with this understanding, the details of the contract

are not complete yet.
Q. Well, are you acting as your own agent with that

company ?
A. Yes, sir.
Q. And who did you deal with in that company with re-

gard to the sale of your rights?
A. John Sinn.
Q. And did you discuss the material that was to go into

your story that you are selling him?
A. Yes, sir.
Q. And is it substantially based on the material that you

approved for Warner Brothers?
[fol. 1557] A. It's based on the Saturday Evening Post
story.

Q. On the story that is not substantially true, is that it?
A. That is substantially true.
Q. On the story that has substantial faults-right?
A. No substantial faults-
Q. Falsehoods?
A. No-I didn't say falsehoods; I said substantially true.
Q. Which means that there is also-you can put it this

way, that there is substantial falsehood in the story; isn't
that right?

A. That isn't right.
Q. All right, we'll get a dictionary and see what that

means-

Mr. Cercone: The witness has explained what he thought
it means.

Mr. Nelson:

Q. Who was it that contacted you orignally to testify in
this case?

A. (No response.)
Q. Can't you remember? Do you have to think hard-
A. Just a minute
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The Witness (to the Court): Your Honor, may I answer
his question without being interrupted-
[fol. 1558] The Court: Yes-

The Witness (Continued): -this fellow shouting at me
and interrupting me.

The Court: Yes. Give the witness an opportunity to
answer the question without any insinuating remarks.

Mr. Nelson: Well, does it take a long time to recollect
as far back as a year and a half ago-

Mr. Nelson:
Q. Who are you trying to cover up?
Mr. Cercone: Does that make you nervous or something?
Mr. Nelson: Now, look-
Mr. Cercone: Give the man some time to answer.
The Court: We Will ask the defendant to afford the wit-

ness ample opportunity to answer the question.
[fol. 1559] A. In this particular case, Bill Cercone.

Q. Who?
A. Bill Cercone, the district attorney.
Q. Bill Cercone. And when was that?
A. Oh, about three or four weeks ago, I guess; then he

called me while I was in New York and on the Coast.
Q. Didn't Judge Musmanno discuss this case with you,

Mr. Cvetic?
A. This case?
Q. Yes.
A. I didn't discuss this case with Musmanno.
Q. Did he ask you to testify against me in the previous

trial?
A. No, sir.
Q. No? Who was it that did?
A. I was subpoenaed by the County, by the District At-

torney's office.
Q. Did you discuss the advisability or the probability of

my arrest with the officials of the A. B. C., with Judge
Gunther?

A. I don't know whether he is he an official of the
A. B. C.?

Q. Well, you should know.
A. Well, I'm not a member.
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The Court:

Q. Whether he is or not, did you discuss it with Judge
Gunther ?

A. No, sir.

[fol. 1560] Mr. Nelson:

Q. Did Harry Alan Sherman suggest the idea to you that
this might be a good proposition on which to make some
money when you were asked to testify in the previous trial
against me?

A. May I have that question, please?

(Question read.)

The Witness: Your Honor, I resent the intimation here
about this money angle. I-

The Court: Well, we'll
Mr. Nelson: Oh, yes, I understand that-
The Court: We will sustain your objection to the form of

the question.

The Court:

Q. Did you discuss this with Mr. Sherman prior to the
first trial, or did he suggest to you that it would be a good
idea for you to testify in it?

A. No, sir.

Mr. Nelson:

Q. Who asked you to testify before the Grand Jury with
[fol. 1561] Harry Alan Sherman?

A. I was subpoenaed to appear before the Grand Jury.
Q. Was he subpoenaed?
A. You will have to ask Sherman. I don't
Q. You don't know?
A. I mean I don't recall.
Q. You don't know?
A. I said I don't recall.
Q. You say you are not a member of the A. B. C. ? That's

what you said a minute ago.
A. I am not an official member, if that's-I never attended

any meetings or anything of the A. B. C.
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Q. Did you get any money from the A. B. C. at any time?
Mr. Cercone: That is objected to. The form of the ques-

tion is too vague and general.
Mr. Nelson: He can answer yes or no.

The Court:

Q. Well, were you paid for any services by the A. B. C. ?
The Court (to counsel): Is that what you mean?

Mr. Nelson:

Q. Did you ever work for the A. B. C. 
[fol. 1562] A. No, sir.

Mr. Nelson:

Q. When I asked you a question a minute ago you an-
swered-that is, when I put the question "Did you get any
money from the A. B. C.", you answered "No, sir."

A. I didn't answer that.
Q. Well-
A. I didn't answer that.

Mr. Nelson: I would like to have the record read, your
Honor. It's a very important item.

The Court: All right, we will ask the reporter to refer to
the record.

(Testimony read.)

Mr. Nelson:

Q. Now, Mr. Witness-

Mr. Cercone: Wait just a minute-
Mr. Nelson: Just a minute

[fol. 1563] Mr. Cercone: There were two questions there,
"Did you ever get paid" and "Did you ever work for
them ?"

The Court: The objection is overruled.
Mr. Cercone: I am just asking, your Honor, that the

question be clarified.
The Court: Well, the question is already answered. He

is going to put a new question.
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Mr. Nelson:

Q. Now, a question was put to you on 3535 of the old
record, by the attorney in the case, "Were you receiving
any money from an organization known as the A. B. C.?
A. No. sir. Q. Did you receive any money from them? A.
Yes, sir. Q. What year? A. 1950. Q. How much? A. I
received $200 from the A. B. C." Do you remember that
testimony?

A. You bet I do; that is correct.
Q. Did you give it under oath?
A. That is absolutely correct.
Q. But you answered here you didn't receive any money

from them, but there you admitted you received $200 at the
beginning of this case, didn't you?
[fol. 1564] A. No, I answered here-I was asked if I did
any work for the A. B. C., or whether I was paid for any
work, and the answer is "No, I never worked for the
A. B. C."

Q. But did you receive any money? That was my ques-
tion.

A. Now; ask me the question and I'll answer it.
Q. That was the question put to you. You didn't know

I was going to dig this up, did you, Mr. Cvetic

Mr. Cercone: I said that that question wasn't clear.

The Court:

Q. Did you receive $200 from the A. B. C.?
A. Yes, your Honor.
Q. What was it for-

Mr. Nelson: Your Honor, I didn't say that he worked for
the A. B. C. That wasn't the question put by me to him.
You put that to him.

The Court: That's right.
Mr. Cercone: So long as we have that clear.
The Court: Well, he has answered now he received $200

[fol. 1565] from the A. B. C.
The Witness: Your Honor-
The Court: Just a minute.
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Mr. Nelson:
Q. When you first announced your so-called activities in

the Communist Party, you went over to Judge Blair Gun-
ther, didn't you, to his court room or to his chambers, and
there you were plotting certain arrangements in connection
with these prosecutions against myself; isn't that true?

Mr. Cercone: I object to this word "plotting". Every-
thing is a plot with this defendant, or a venture, or some-
thing.

The Court: Objection overruled.

A. May I have the question, please?
(Question read.)

A. No, sir.
Q. It is true, isn't it, you had discussions with Judge Blair

Gunther at that time?
A. Yes, sir.

[fol. 1566] Q. And is it your testimony now that the ques-
tion of prosecution against me was not discussed by you
and he at that time?

A. To the best of my knowledge it was not.
Q. But you knew the program of the A. B. C. at that time

called for arrest and prosecution of people like myself and
others ?

A. I don't know the program of the A. B. C. even to this
date.

Q. I see. What did you get $250 for?
A. $200.
Q. I think I misread the record. I want to make sure

since we are-that's right-what did you get the $200 for
from Judge Blair Gunther, or the officials of the A. B. C.?

A. For my personal use.
Q. For your personal use?
A. That's right.
Q. You mean for the patriotic work that you claim you

are doing now when you testify?
A. No, not-I didn't do any work for the A. B. C. I

simply-
Q. So they simply give you a check just like that, for

nothing at all; is that it?

49-10
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A. No, it was given to me because I needed expense
money in connection with my trip to Washington and I
asked for money.

Q. How much did you get for testifying at the previous
trial which involved me?

Mr. Cercone: This is objected to.
[fol. 1567] The Court: Objection overruled.

A. I guess I put in about three months or so sitting
around; I got $250.

Mr. Nelson:

Q. $250?
A. Yes, sir.

Mr. Cercone:

Q. For how long? For three months?
A. For about three or four months.

Mr. Nelson:

Q. How much did you make in this case so far, Mr.
Cvetic ?

A. In this case?
Q. Yes.
A. Nothing.
Q. That's as true as your story to Warner Brothers,

Mr. Cvetic?

Mr. Cercone: Your Honor, we can prove that right now,
that he didn't receive a cent.

The Court: The objection is sustained as to the question.

Exception noted.

[fol. 1568] Mr. Nelson:

Q. How much will you get out of testifying-strike that.
How much were you offered for testifying in this case, Mr.
Cvetic?

A. There was no offer made to me. I told the District
Attorney that I expected to be paid day to day's fees.

Q. $25.00 plus $9.00?
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A. Yes, sir.
Q. Any other additional expenses
A. I made a trip in from New York and I expect my ex-

penses to be paid.
Q. Now, in the course of your testifying throughout the

country, how many people would you say you have testi-
fied against altogether, just to establish that clearly?

A. Oh, gosh-I mean, I-possibly-it's hard to venture
a guess. It must have been 15 or 20 anyway.

Q. Does the name "Marjorie Matson" mean anything to
you? Do you know the person?

A. Yes, it does.
Q. Did you in any way-were you in any way involved

in her case?
A. Yes, sir.
Q. Who is Mrs. Matson?
A. A District Attorney.

Mr. Cercone: Now, your Honor-
Mr. Nelson: Just a minute now-

[fol. 1569] Mr. Cercone: I ask for an offer on that.
Mr. Nelson: Well, I want to show that this man testi-

fied against Mrs. Matson, that's all.
The Court: The objection is overruled. I think the

offer is apparent. All right, proceed with your questioning.

Mr. Nelson:
Q. And who is Mrs. Matson?
A. She's a District Attorney.
Q. And where did you testify against her?
A. In the-I don't know what the building is-City-

County Building.
Q. What court was it?
A. It was one of the court rooms.
Q. Who was the Judge in the case?
A. There was not a Judge; there were five sitting

lawyers.
Q. And what did you say about Mrs. Matson in that

case?

Mr. Cercone: Your Honor, that is objected to, going into
another case and-



772

The Court: The objection is sustained. Exception noted.

[fol. 1570] Mr. Nelson:
Q. Who asked you to testify against Mrs. Matson?

Mr. Cercone: That is objected to, your Honor.
The Court: Oh, we will let him ask that-
Mr. Nelson: I want to show Harry Alan Sherman and

he had this racket worked up so nice-
Mr. Cercone: I object to this, because-
Mr. Nelson: I know you object.
Mr. Cercone: Because it has nothing to do with the

case.
The Court: We will permit him-
Mr. Nelson: That's the trouble with this witness. You

can buy him for a nickel any time you want to-
The Court: All right, gentlemen, if you want to argue

your case again, as I said before we will open the halls
[fol. 1571] to you and let you argue it out there. If you
want to conduct a trial here we will conduct it for you.

Mr. Nelson: I'm sorry, your Honor, but Mr. Cercone
interrupts-

The Court: If you will listen to me, I said you can ask
the question who enlisted his testimony in testifying before
that Commission over there and concerning Mrs. Marjorie
Matson.

Mr. Nelson: That's all I asked for.
The Court: Well, then, limit yourself to questions. Argue

it before the jury, as I told you many times before, not with
the District Attorney.

The Court:

Q. Who asked you to testify?
A. The State Attorney General.
Q. The State Attorney General?
A. I was subpoenaed.

[fol. 15721 Mr. Nelson:

Q. Did Harry Alan Sherman ask you to testify against
Mrs. Matson?

A. No, sir.
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Q. Were you paid for testifying against Mrs. Matson?
That shouldn't be hard-

A. No, I'm trying to think how-you know, was I paid
-I received some fees but I don't know exactly what they
were.

Q. How much?
A. I don't recall what it was.
Q. Was it $10?
A. No, it was more than that.
Q. That's just a little change for you-

Mr. Cercone: I object to that.
The Court: Objection overruled.

Mr. Nelson:

Q. Was it $100, or was it thirty pieces of silver, Mr.
Cvetic?

Mr. Cercone: Your Honor, I object to that kind of-
The Court: Objection overruled.

The Court:

Q. The substance of all these questions was, how much
[fol. 1573] or what was your fee for testifying before that
Commission ?

Mr. Cercone: Your Honor, I submit that I think it ought
to be a matter of record that this court room is filled with
the defendant's partisans in here

Mr. Nelson: I object to this, your Honor, what-if he
has any offers to make-

The Court: We will make no such mention of anybody
in the court room. If it comes to the stage

Mr. Nelson: They have a right to come here. What are
you trying to do, have this in star chambers where nobody
hears this racket of yours?

The Court: All right, Mr. Nelson, proceed.

Mr. Nelson:

Q. Answer the question: How much did you get for
testifying against Mrs. Matson7

A. I said I don't recall.
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[fol. 1574] Q. Was it a hundred dollar bill or was it thirty
pieces of silver-

The Court:

Q. Give us your best estimate of what it was?
A. As far as I recall it was about two or three hundred

dollars for my work.

Mr. Nelson:

Q. Two or three hundred dollars?
A. That's right.
Q. And it is true, isn't it, as a result of your testimony

you caused that woman untold hardship; isn't that true?

Mr. Cercone: This is objected to.
The Court: Objection sustained. Exception noted.

Mr. Nelson:

Q. It's true, isn't it, that she lost her job as a result of
your fingering?

Mr. Cercone: This is objected to.
The Court: Yes, the results of that or any-

Mr. Nelson:

Q. And it's true that that Board you testified before
[fol. 1575] rejected your testimony and upheld her posi-
tion; isn't that true?

Mr. Cercone: This is objected to. The defendant ought
to be instructed not to ask any questions along that line.

The Court: Objection sustained. Exception noted.
Mr. Nelson: You cooked this up, Mr. Cercone, so you-
Mr. Cercone: Your Honor, I object to that.
The Court: The objection is well taken. We are getting

off the point completely here, Mr. Nelson. You will please
respect the rulings of the Court.

Mr. Nelson: You mean I can't go beyond this question
of-

The Court: No, I didn't say that. I just told you to
quit arguing with the District Attorney, and I told him to
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quit arguing with you. If you have a question, put it and
the District Attorney will make an objection and I'll rule
[fol. 1576] on it and we'll get along very nicely under those
arrangements.

Mr. Nelson: Well, is the question permissible that
The Court: Read the last question and I'll tell you. I

can't get the substance of these questions when they are
put in the form of argument.

Mr. Nelson:

Q. All right. Is it true or is it not true that after you
testified in that case, that Board decided that your accusa-
tions against that woman were unfounded, and resinstated
her in her position?

Mr. Cercone: This is objected to.
The Court: Objection sustained. Exception noted.
Mr. Nelson: Then, your Honor, I don't know how to

pursue this question, your Honor.
The Court: You can't pursue it very much farther-
Mr. Nelson: I think it is important, I want to show this

man will appear anywhere and testify against anybody.
[fol. 1577] The Court: You have already shown that, but
I am not going to let you show the results of every hear-
ing in which he testifies, or every trial.

Mr. Nelson: I want to show the way he fingers innocent
people just for money.

The Court: You are doing that-
Mr. Nelson: And that is what he is doing here
The Court: He has testified to that. You can argue

those points to the jury. This is not the time for it. You
can't argue each point as you go along or we would have
everlasting arguments here; although you are making your
point, the witness gives you the answers to the questions
and that gives you your ammunition to argue to the jury,
but don't argue with counsel or with the Court at this time.
Once your point is made, then you can argue to the jury
when the proper time comes.
[fol. 1578] Mr. Nelson: Well, not having that ex-
perience



776

The Court: Oh, well, I know, but it doesn't require ex-
perience to know that this must be conducted in an orderly
fashion, there is a time for everything-

Mr. Nelson: Your Honor, I believe I'm as orderly as
Mr. Cercone is, who should know more-

The Court: We will not debate that.
Mr. Cercone: The only reason I get up is when this man

makes a speech, that's all.
The Court: There are many things that the Court is

overlooking in order to facilitate the completion of this
matter in the way it should be completed.

Mr. Nelson:

Q. It is true, is it not, Mr. Cvetic, that you testified
against a lawyer in this city by the name of Hymen
Schlessinger ?

A. Yes, sir.
Q. You swore out an information against him?
A. Yes, sir.

[fol. 1579] Q. You had him arrested? Right?
A. Yes, sir.
Q. He was handcuffed as he was going home, in a bus

station, on your say-so; isn't that right?

Mr. Cercone: This is objected to.
The Court: The objection is sustained. We will not go

into the details of how he was arrested or what the result
of the information was. He testified he made the informa-
tion and he testified against him.

Mr. Nelson:

Q. And he was thrown in the hole in the County Jail
because of your swearing out that information against him?

The Court: Don't answer. That comes within the previous
ruling and its's objectionable.

Exception noted.

Mr. Nelson:

Q. And is it true, Mr. Cvetic, that three Judges who heard
the case threw it out; isn't that true?
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Mr. Cercone: This is objected to.
[fol. 1580] The Court: The objection is sustained. The
results of it will not be displayed here.,

Exception noted.

Mr. Nelson: I want to show, your Honor, this man can
get up and testify against anybody for money and that's
what he is doing here, and I want to show, your Honor-

The Court: He's admitted that.
Mr. Nelson (continued): -that time and again he has

been repudiated by Judges-
The Court: That doesn't say he is to be repudiated here.

That's a matter for that jury to say, whether they will
accept his testimony or repudiate it.

Mr. Nelson: Let the record show that three Judges ruled
on that case and kicked it out.

The Court: We will not let the record show anything at
all concerning that. The effect of his information, whether
[fol. 1581] it resulted in anything or not-

Mr. Cercone: Your Honor, I regret having to stand up
here all the time in trying to stop this defendant, but I
think it is my duty to protect the witness and see that this
defendant does not make speeches, that is my only purpose.

The Court: I'll do the best I can to protect the witness
and protect your office as well, and also protect the defend-
ant too.

Mr. Nelson:

Q. Who got you to testify against Mr. Schlessinger?
A. I swore out the information myself and I testified on

the basis of my knowledge of Schlessinger's activities
Q. You answer the question. Who else testified-who

asked you to testify against Schlessinger?
A. Nobody.
Q. All right. Did Harry Alan Sherman ask you to testify

against him?
A. No, sir.
Q. Are you sure?
A. I'm positive.
Q. You mean you undertook a step like that without con-

sulting with your attorney, Mr. Cvetic?
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[fol. 1582] A. Mr. Nelson, I will any time in the interests
of the security of this country take any steps that I deem
necessary.

Q. Yes, I know, any time there's a little cash involved.
A. Mr. Nelson, I didn't collect anything on the Schle-

singer case.
Q. But it will fit into your radio story, won't it; it will

be another little notch in your gun if you should be able
to frame him; wouldn't that be so?

Mr. Cercone: This is objected to, your Honor.
The Court: The objection is sustained. Whether he is

framed or not, if you will eliminate that from your ques-
tion we will permit it to be answered.

Mr. Nelson:

Q. Did Judge Musmanno ask you to have Hymen Schle-
singer arrested?

A. No, sir.
Q. Are you sure?
A. I am positive.
Q. You know it was during the election campaign, Mr.

Cvetic, don't you?

Mr. Cercone: This is objected to.
The Court: The objection is sustained. If you want to

[fol. 1583] ask him when it was you may.

Mr. Nelson:

Q. When was that information you swore out against
Schlesinger ?

A. Oh, several months ago.
Q. What month was it?
A. I don't recall the month at the present time.
Q. Was it June or July 19517
A. I wouldn't hazard a guess on a month.
Q. Well, would you say that's pretty close, that that was

pretty close?
A. As I recall it was some time around there.
Q. Right. Right before the primaries when Judge Mus-

manno ran for the Supreme Court; isn't that right?
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Mr. Cercone: This is objected to.
The Court: The objection is sustained. He has answered

the question. It was last June or July, to the best of his
knowledge and information.

Mr. Nelson:

Q. You waited all that time, you knew all about Hymen
Schlesinger and you waited for a year and a half to have
him arrested; is that right?

A. Apparently it is correct, yes.
[fol. 1584] Q. Apparently it is correct. What gave you
the afterthought, Mr. Cvetic, after a year and a half, to
swear out information that you knew way beforehand?
Why did you wait?

A. Well, because I-
Q. You know somebody else cooked that up for you; you

don't have it in your head to figure that out.

Mr. Cercone: Now, I object to this speech again.
The Court: No, that's not a speech. That's a question.

The Court:

Q. Did somebody else arrange it for you or suggest it
to you?

A. No, sir.

Mr. Nelson:

Q. You testified this morning that you appeared in a case
in the city of New Kensington; is that right?

A. Yes, sir.
Q. Against several men. Who were they? I mean what

were their names 
A. Harry Truitt. I appeared there on Harry Truitt.
Q. You appeared against Harry Truitt?
A. That's right, and his activities.
Q. Who asked you to testify in that case 

[fol. 1585] A. The District Attorney from Westmoreland
County.

Q. How much did they pay you?

Mr. Cercone: This is objected to, your Honor-
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Mr. Nelson:

Q. Did you get paid?
A. Yes, they paid my expenses and a day's witness fees.
Q. They paid your fees and your expenses?
A. Yes, sir.
Q. And you testified against Truitt and Smith and Allen

and several others in Greensburg-right?
A. I testified specifically on Truitt and his activities.
Q. And you testified in that trial that Harry Truitt had

Communist associations; right?
A. Yes, sir.
Q. And that he was-you inferred that he was a Commu-

nist ?
A. I didn't infer any such thing, or neither did I call him

a Communist.
Q. You said he associated with Communists?
A. I said he met with and planned activities with Roy

Hudson, the Communist Organizer for Western Pennsyl-
vania, and other Communists for that district.

Q. And it was on the basis of your testimony, was it
not, Mr. Cvetic, that those men were convicted?

[fol. 1586] Mr. Cercone: I object to that, your Honor.
Objection sustained.
Exception noted.

Mr. Nelson:

Q. And those men were sent to jail for three years, isn't
that right, on the basis of your testimony, and the Supreme
Court threw it out after they spent ten months in jail?

Mr. Cercone: I object to that.

Mr. Nelson:

Q. Isn't that true-

The Court: The objection is sustained. You needn't
answer.

Exception noted.

Mr. Nelson:

Q. Do you see one of the men in the court room who
spent ten months in jail as a result of your testimony?
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Mr. Cercone: I object to that.
Objection sustained.
Exception noted.

[fol. 1587] Mr. Nelson:

Q. So it is true, is it not, Mr. Cvetic, that you testified in
a case in which you told falsehoods and the men were con-
victed, innocent men were convicted, all their property lost,
his business lost, spent ten months in the County Jail, and
now finally the Courts reversed that trial?

Mr. Cercone: This is objected to.
The Court: The objection is sustained.

Mr. Nelson:

Q. (continued) And stated you had no business bringing
in the Communist issue?

Mr. Cercone: This is objected to.
The Court: Objection sustained. Don't answer it.
Exception noted.

Mr. Nelson:

Q. How many pieces of silver did you get for that testi-
mony?

Mr. Cercone: That is objected to.
Objection overruled.

[fol. 1588] The Court:

Q. Were you paid for testifying against Harry Truitt?
A. I so testified.
Q. Oh, you testified to that. That's repetition. Very

well. You were paid one day's fee and expenses, was that
it?

A. As far as I recall it was one day's fee and expenses.

Noon recess.
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[fol. 1589] Wednesday, January 9, 1952.

Afternoon Session

MATTHEW CVETIC, resumes the stand for further cross-
examination.

Mr. Nelson:

Q. Was any of the material that appeared in your motion
picture, that you sold to Warner Brothers, based on informa-
tion you sent to the F. B. I.; that is, was it based on re-
ports you sent to the F. B. I.?

Mr. Cercone: That is objected to as being part of the
record of the Federal Bureau of Investigation.

The Court: The question is general, and we will permit
it to be asked.

A. No, sir.
Q. So that your last answer to my question, whether any

of your-whether that story was based on any information
sent to the F. B. I., is "no"? Your answer is "no" to the
question.

A. That wasn't the question you asked me.

The Court: Read the question.

(Question read.)

A. When I say "no", it wasn't based on the reports.
[fol. 1590] Q. At the last trial you were asked the question,
"Well, those facts come from the reports you sent to the
F. B. I., don't they" "Some do." Was your answer.
This time you said that none was based on the F. B. I. re-
ports you sent in.

A. That is not the same question, Mr. Nelson. You didn't
ask me the same thing.

Mr. Nelson: I submit that the question is clear, your
Honor.

The Court: Well, read the question from the transcript
again.

Mr. Nelson:

Q. "Well, those facts came from reports you sent to the
F. B. I., don't they?" "Some do" was your answer. Were
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you right then, were you telling the truth then, were you
lying then, or are you lying now, Mr. Witness

Mr. Cercone: That is objected to, your Honor.
The Court: Objection sustained to the form of the ques-

tion.
The Court:

Q. Which is correct, what you said then, or what you said
now?

A. Both answers are correct, your Honor.
[fol. 1591] Mr. Nelson:

Q. Both answers are correct?
A. Yes.
Q. That it is not based on F. B. I. reports, and it was

based on F. B. I. reports?
A. You have itwo separate and distinct questions here.

Mr. Nelson: All right, let it stay there.

Mr. Nelson:

Q. What was the occasion for your break with Harry
Allen Sherman? Was it over your split-

Mr. Cercone: That is objected to, your Honor.
The Court: Objection sustained.
Mr. Nelson: These two men swore out a warrant against

me and I say that this has a bearing on this case.
Mr. Cercone: That is objected to, your Honor, as in-

competent, immaterial, irrelevant and has nothing to do with
this case.

Mr. Nelson: They have a racket together, these two
fellows. I want to show it up. A cheap racket.
[fol. 1592] Mr. Cercone: Your Honor, we object to these
remarks. We object to these speeches this man is making.
You have ruled on that several times.

Mr. Nelson: You called for it, Mr. Cercone. You are
hooked up in this conspiracy with him, Musmanno and Sher-
man.

The Court: We will let you answer that question.
Mr. Cercone: We have looked up your activities for 25

years.
Mr. Nelson: I am not ashamed of my activities.
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The Court: Let's proceed, gentlemen. Read the question
to the witness.

(Question read.)

The Court:

Q. What caused your separation with Harry Allen Sher-
man? Have your relations been severed, and if so what
caused the separation?

A. Should I answer that, your Honor?
Q. Yes, answer the question.
A. My associations with Harry Allen Sherman have not

been severed.

[fol. 1593] Mr. Nelson:

Q. They have not been severed, is that your answer?
A. That is right.
Q. And how come he is suing you?

Mr. Cercone: That is objected to, your Honor.
The Court: Objection overruled.

Mr. Nelson:

Q. Well?
A. I have no knowledge that Harry Sherman is suing me.

I have not been served with any papers. I have no knowl-
edge of any suit.

Q. Is this newspaper stuff that we read last night, untrue ?

Mr. Cercone: Your Honor, I object to any newspaper
articles.

The Court: Objection overruled.

The Court:

Q. Apparently there was an item in one of the news-
papers, indicating that Mr. Sherman sued you for some-
thing, and the defendant wants to know if that is not a sever-
ance of your relations with him. Your answer to that is that
you do not know of that suit; is that correct?

A. I have not been served with any papers.
Q. Do you know of the article?

[fol. 1594] A. Yes sir, I do.



785

Q. Do you know the reason for the article?
A. There are some contractural differences and opinions.

Mr. Nelson: May I offer it as an exhibit, your Honor?
The Court: No. You have asked him about it and it is not

for the jury. You can ask the witness about it, and show it
to him, but it certainly is not a relevant exhibit in this case,
Mr. Nelson.

Mr. Nelson:

Q. Well, did you see the story in the newspaper?
A. I testified that I did.
Q. Is it true, or untrue, the report in the story?

Mr. Cercone: I object to that, your Honor.
The Court: Objection overruled.

A. I testifie I have not been served any papers of any
suit.

Q. In other words, your answer is that you don't know
whether or not Sherman is filing a suit against, over your
deals that you had in the past, in connection with your ven-
tures with Harry Allen Sherman?

A. I know of no law suit, anyway.
Q. How is that?

[fol. 1595] A. I know of no law suit. I have not been
served with any papers.

Q. But it's true, isn't it, Mr. Witness, that it was Harry
Allen Sherman who sponsored you, and tutored you, and
trained you to make your performance like a trained seal
at these various hearings; isn't that right?

Mr. Cercone: That is objected to, your Honor.
The Court: Objection sustained. Rephrase your ques-

tion.
Mr. Nelson:

Q. Isn't it true that Harry Allen Sherman made a state-
ment like that?

Mr. Cercone: That is objected to, if your Honor please.

Mr. Nelson:

Q. Isn't it true that he said you perform on the witness
stand like a trained soldier. Isn't that true?

50-10
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A. Did he make such a statement?
Q. Yes.
A. I don't recall of any such statement.
Q. Do you know of a statement by Sherman, in which he

complained that Musmanno came along and stole Mr. Cvetic
from him, after he had trained him so nicely
[fol. 1596] Mr. Cercone: That is objected to.

Mr. Nelson: Why don't you wait until I finish my ques-
tion?

The Court: Objection overruled. Read the question to the
witness.

(Question read.)

Mr. Nelson:

Q. -to perform at various hearings and trials? Do you
know of a statement like that by Sherman?

A. I know of no such statement.
Q. Is your relationship absolutely normal like it was with

Sherman?
A. It is, so far as personally. I think Harry is a nice

person. He fights Communism, he is a good American. My
relations with him are all right.

Q. And he represents people in cases, that don't want to
have Negroes to move to the North Side of the City of
Pittsburgh; isn't that true?

Mr. Cercone: That is objected to, your Honor.
The Court: Objection sustained.

Mr. Nelson:

Q. Isn't it true that the Pittsburgh Courier condemned
[fol. 1597] him for that?

Mr. Cercone: That is objected to.
The Court: Objection sustained.

Mr. Nelson:

Q. Isn't that true 

Mr. Cercone: That is objected to, your Honor.
The Court: Objection sustained.
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Mr. Nelson:

Q. -as injecting racial bias in our City, isn't that true?

Mr. Cercone: That is another tactic of his Party.
The Court: Your remarks are not necessary either, Mr.

Cercone.
Mr. Cercone: Your Honor, I would not have to make these

remarks if he didn't ask those questions.
The Court: All you have to do is enter an objection and

not answer him.
Mr. Cercone: Let it be understood when I make an objec-

tion that the jury will disregard the question.
[fol. 1598] The Court: The jury has been instructed to
disregard any questions asked, that is, that objections are
sustained to, and anything that is stricken from the record.
The jury understands that.

Mr. Nelson:

Q. In addition to the case that you testified to this morn-
ing, that you appeared as a witness, you also testified against
Mrs. Nuss, didn't you, in the City of Pittsburgh?

A. I testified in a case, yes sir.
Q. That was a case involving a woman, you wanted to

kick off the relief rolls; a woman with two children, isn't
that a fact?

Mr. Cercone: That is objected to, if your Honor please.
The Court: Objection overruled.

A. May I have the question 

The Court:

Q. What did the Nuss case involve 
A. The Commonwealth subpoenaed me in the case. They

wanted to remove her from the relief rolls because she was
an active member of the Communist Party. I was simply
subpoenaed to testify that I had attended Communist Party
meetings with Antoinette Nuss. I had no personal interest
[fol. 1599] in the case in so far as she was on relief, off
relief. As a matter of fact, when I was working with her in
the Communist Party, I didn't know whether she was on
relief, or how she made her living.
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Mr. Nelson:

Q. And how much were you paid for your testimony in
the Nuss case?

Mr. Cercone: That is objected to.
The Court: Objection overruled.

A. So far as I can recall, I don't think I collected any-
thing in that case. I have no recollection of collecting any-
thing.

Q. Did you testify in the Nathan Albert case ?
A. Yes, sir.
Q. Were you paid for that testimony?
A. I don't believe so.
Q. And did you testify in the Serbian Progressive Club

case, of Wilmerding?
A. Yes, sir.
Q. Were you paid for your testimony in that case t
A. No, not as far as I recall.
Q. Huh?
Mr. Cercone: What case is that?
A. The Serbian Progressive Club. No, I didn't collect

any fee.
Q. Were you paid for your testimony in the Paul Draper

and Harry "Ladler"?
[fol. 1600] A. Adler, A-d-l-e-r.

Q. Adler?
A. Yes, a Communist entertainer.

Mr. Nelson: I move that that remark be stricken.
The Court: What, the word "Communist"?
Mr. Nelson: He don't have to characterize the person.

I asked him if he testified in that case.
The Court: All right, we will strike his answer as unre-

sponsive.

Mr. Nelson:

Q. All right, did you testify in that case ?
A. Yes, sir.
Q. How much were you paid in that case?
A. I don't recall the amount of money, but I was paid

a fee and expenses.
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Q. How much was it?
A. I don't recall at this time.
Q. Was it $50.00?
A. I wouldn't hazard a guess.
Q. Was it $500.00?
A. No, I don't recall.

[fol. 1601] Q. You don't recall? You don't recall how
much you got in an important case you testified in?

A. Well, it was a very important case, I presume, but I
don't recall.

Q. In which you made a nice piece of change there but
you forgot how much. How much did you get, Mr. Wit-
ness?

A. I don't recall.
Q. And how much did you get out of your testimony in

the New Kensington case?
A. I testified this morning my expenses-
Q. How much?
A. $25.00, as I recall.
Q. How long were you on the stand?
A. A day.
Q. And how much were you paid for appearing against

Miss Roth in Judge Musmanno's chambers, when you tes-
tified against her?

A. Nothing, as far as I recall.
Q. Did you appear in any cases involving union workers,

where union workers were fired as a result of your testi-
mony?

A. I appeared in cases, where Communists may have been
fired. I testified in Washington about some 300, or so,
Communists I met with in Western Pennsylvania. And I
know the union members, when they found out they were
Communists, booted a lot of them out.

Q. Did you make a speech at one time in Weirton, West
Virginia, Mr. Witness, on behalf of the Weirton Steel
Company, where the C.I.O. was conducting a union drive?
[fol. 1602] A. No, sir. I made a speech because American-
ism Day was being celebrated there, and I was invited by
the City of Weirton to make a speech.

Q. It was the Steel company, wasn't it, Mr. Cvetic, that
organized that day and they called it "Americanism Day",
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where you made a speech, by you timing it, by your bosses
timing it, at the time when the C.I.O. was conducting a
drive, and the election, by the C.I.O., was lost by a small
margin; isn't that true?

A. I don't know it to be true. I know that anybody that
is for Americanism, I am for them.

Q. All right. You just answered you don't know. How
much did you get for that 4th of July Speech you made
over there 

A. I believe it was $200.00.
Q. $200.007
A. Yes.
Q. I know a lot of people that would wave a flag for that

much money.

The Court: Strike the remark.

Mr. Nelson:

Q. Who paid you the money?
A. At the present time I don't recall. I don't recall who

paid it the date.
Q. What is your best recollection 
A. I don't recall at all.

[fol. 1603] Q. Would Mr. Sherman know?
A. No. I mean, the money was paid to me, and I don't

recall what committee it was.
Q. Did you get a check or cash money?
A. As far as I recall, it was a check.
Q. You don't recall who wrote the check out?
A. No.
Q. It is true, is it not Mr. Cvetic, that you fingered cer-

tain active union workers in Local 237 on behalf of the Wil-
liam Penn Hotel Manager's interest, isn't that true?

A. That is not true.
Q. It's true, is it not, that as a result of your fingering,

Mr. Troy was able to disrupt the affairs of that local union,
just when the contract was to be signed; isn't that true, Mr.
Witness 

Mr. Cercone: That is objected to, if your Honor please.
Mr. Nelson: I want to show he is going far afield.
The Court: All right, if you want me to rule on it, address



791

your remarks to me. Objection overruled. Answer the
question.

(Question read.)

[fol. 1604] A. I don't know anything about the affairs of
that union, I am not a member of it. I knew the affairs of
the Communist Party members, who were working in Local
237, because I attended meetings of that particular section
of the Communist Party, that dealt with infiltrating the
food.industry and the hotel workers union.

Mr. Nelson: I move that the characterization be stricken,
your Honor.

The Court: Motion refused.

Mr. Nelson:

Q. Well, are you saying that the Communist Party was in-
filtrating the hotel industry, because it was of such great
national importance, and from a point of view, national
defense?

A. The Communist Party-
Q. Answer the question, yes or no?
A. Yes, sir.
Q. And you testified, didn't you, or you fingered a num-

ber of workers-steel workers-in Etna, at the Isabella Fur-
nace, didn't you, working at the Isabella Furnace?

A. I testified on a number of workers, who were
Q. Answer yes or no. The question is dealing with the

Etna Isabella Furnace.

The Court: Well, take out the word "fingering". Now,
[fol. 1605] if you want to use something else definite than
that, we will permit him to answer the question.

Mr. Nelson: Well, if you can dignify it by any other name,
all right. That is a tool of his trade.

The Court: Well, that remark will be stricken as well.

The Court:

Q. Did you identify anybody in connection with the
Isabella Furnaces in Etna?

A. Yes, sir.
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Mr. Nelson:

Q. It is true, isn't it, that you fingered a man who worked
there-a Negro worker who worked there 27 years in that
plant, and had a son in the Army, and he was fired as a
result of your testimony; isn't that true?

Mr. Cercone: That is objected to.
The Court: Objection sustained. We are not going to

concern ourselves with whom he identified. He says he
did, and beyond that you may not go.

Mr. Nelson: Well, your Honor, I want to show that this
[fol. 1606] man is a labor spy.

Mr. Cercone: That is what he says.
Mr. Nelson: He is being used by employers to disrupt

unions.
The Court: That is your purpose in asking these ques-

tions, and I am permitting you to go to a certain extent, but,
not beyond that extent.

Mr. Nelson: All right.

Mr. Nelson:

Q. And you appeared at a hearing, involving a glass
worker who worked for forty years-and a veteran of the
first World War-in the glass plant, on the basis of your
testimony the man was fired from the plant; that is true,
isn't it, Mr. Witness?

Mr. Cercone: The same objection.
The Court: There is the same objection on that, Mr. Nel-

son.
Mr. Nelson: I ask did he or did he not appear against this

man.
The Court: You add so much to your question identifying

[fol. 1607] him that you might as well name him. If you
want to say a man in the glass industry, or a certain glass
plant, you may do so.

Mr. Nelson: I think the question is clear, your Honor.
The Court: It is too clear, and that is the objection. The

objection is sustained. Rephrase your question.

Q. Did you testify against anyone working in the glass
industry?
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A. Yes, sir.
Q. And where was that?
A. A hearing conducted at the William Penn Hotel-
Q. At the William Penn Hotel?
A. Yes sir, and at the committee on un-American Activi-

ties.
Q. And how much did you get paid for getting that man

fired, after he had worked there for forty years?

Mr. Cercone: That is objected to, your Honor.
The Court: The last part of the question will be stricken

as objectionable.

Mr. Nelson:

Q. How much were you paid?
[fol. 1608] A., $25.00.

Q. $25.00 a head?

The Court: No, he said $25.00 for testifying against that
man.

Mr. Nelson: All right, thank you.

Mr. Nelson:

Q. How many workers in other industries did you testify
against, around this area here?

A. Well, I testified against three Communists at the Cru-
cible-

Q. Where?
A. At the steel workers local of the Crucible. The Cru-

cible Steel Company invited me to testify on Communists
in their union.

Q. And it was on the basis of your testimony-

Mr. Cercone: The witness has not finished his answer.

A. I just wanted to point out, your Honor, that I was
invited by the union to testify against Communist activities
at the Crucible Steel local.

Mr. Nelson:

Q. Well, Mr. Witness, isn't it true that employers will
call any workers Communists when they want to disrupt a
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union; they can fire a stool pigeon anytime they want to
call him names, isn't that true?
[fol. 1609] Mr. Cercone: That is objected to.

The Court: Objection sustained.

Mr. Nelson:

Q. And as you admitted on the witness stand, that you lie
for money, people are fired because they believe you, be-
cause they think that you are telling the truth when you
are not, isn't that true?

Mr. Cercone: That is objected to, your Honor.
The Court: Objection sustained as argumentative.

Mr. Nelson:

Q. You testified yesterday, while you were a member of
the Communist Party, that you were active with the Slovine
group, is that right?

A. Yes, sir.
Q. Did you recruit any of those Slovine workers, you are

talking about, into the Communist Party while you were a
member 

A. Not to the best of my recollection.
Q. What specific work did you do and carry on amongst

the Slovines, while a member of the Communist Party?
A. The biggest job I had as representative of the Slovine

Bureau of the Communist Party, was to go to meetings of
the Slovine American National Council, of which I was a
[fol. 1610] member, and at that particular Council uphold
Communist Party lines.

Q. Did you have any particular friends amongst the
Slovines you worked with as a Communist at that time?

A. Well, I-if you use the word "friends" it is not abso-
lutely correct. I worked with many Communists in the Slo-
vine Bureau, and the question of friends does not enter into
it because, to me, anybody who works against the freedom
and independence we have in this Country is no friend of
mine.

Q. And it's true, isn't it Mr. Cvetic, that you testified at
hearings against some of these people you worked with at
that time, of your own nationality?
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A. Yes, sir.
Q. Who were they?
A. Well, I mentioned-
Q. Well, I mean did you testify against any of them in

deportation hearings 
A. Not any Slovinians, I don't think.
Q. Were any of these people persecuted as a result of

your fingering?

Mr. Cercone: That is objected to, your Honor.
The Court: Prosecuted, if you want to make it that way

we will permit the question to be answered.

[fol. 1611] A. Prosecuted?
Q. Yes.
A. Not of that group as far as I recall.
Q. You testified here yesterday that you were branch

organizer of several branches, including at one time or
another the Lawrenceville branch; is that right?

A. Yes, sir.
Q. When you were in Washington, D. C., did you report

that fact that you were chairman, or organizer of that
branch in Lawrenceville, when you testified before the Un-
American Activities Committee?

A. Yes, as far as I recall.
Q. I don't recall whether you testified yesterday or not,

that you were a member of the District Committee of the
Party 

A. I testified, not on that particular thing here yesterday.
Q. Were you a member of the District Committee 
A. I was a member-I was District-what we refer to in

the Party as District functionary, and I didn't-
Q. I am asking you another question. Were you a mem-

ber of the District Committee?
A. I was an ex-officio member of the District Committee.
Q. Were you ever elected to the District Committee at a

convention 
A. Not as far as I recall, no sir.
Q. And you were not a member of the District Committee,

isn't that true?
A. Ex-officio, I was.
Q. And yet, when you reported before the Un-American
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[fol. 1612] Committee, you stated that you were a member
of the District Committee, isn't that true?

A. That is right.
Q. Was that because you expected to get a little increase

in pay that you told them you were up a higher ladder, or
something?

Mr. Cercone: That is objected to.
The Court: Objection overruled.

A. I simply testified to the truth. I attended the District
Committee meetings, usually on the invitation of the Dis-
trict organizer, or the secretary, who, in both cases were
Roy Hudson, Steve Nelson, Bill Albertson, or one of the
other leaders of the Party.

Q. I am asking you a simple question, to which I want to
have a yes or no answer. Were you ever elected to the
District Committee of the Communist Party? Yes or no?

A. I already answered that question.

The Court: The answer is no. Answer it again.

A. No.

Mr. Nelson:

Q. The answer is no?
A. No.
Q. Is that what you reported to the F. B. I.?

[fol. 1613] A. (No response.)
Q. Isn't it true, Mr. Cvetic, that you reported to the

F. B. I. that you were a member of the District Committee,
yet here on the stand you stated here you were not ever
elected to the District Committee?

A. I am not going to tell you what I reported to the
F. B. I. That's none of your business.

Q. Well, while you were branch organizer of the Law-
renceville branch, do you recall testifying that amongst
other duties, or work that was done by you in that branch,
was distributing leaflets?

A. Yes, sir.
Q. Do you recall testifying that you put out leaflets

through that branch entitled "Free The Trenton Six"?
A. I don't recall testifying to that in this case.
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Q. You did in previous cases. The question was put to
you as follows: "Will you point out the various documents
and subject matter set forth in the memorandum which were
discussed in Communist Party meetings, which you at-
tended I" And you answered, "Well, I know here we used
this Ingram case, the Trenton Six, and other such cases."
Do you remember that answer.

A. I believe there was more to the answer, wasn't there?
Q. "We selected cases," you said, "to build around the

defense of the case of the Communists, and so forth." I
asked you if you remember thatt

A. Yes, I testified that we used the Ingram case and the
[fol. 1614] Trenton Six case amongst many other cases,
because according to the instructions we had that these
were-

Mr. Nelson:

Q. -the testimony that you gave out jobs to Negroes-

Mr. Reporter: Mr. Nelson, I missed the first part of your
question.

The Court: You will have to wait until the witness
finishes, before you ask him another question. The reporter
can only get one at a time. Read the answer so far as it
was given.

(Answer read.)

A. -that we were to choose cases, which were best given
to propaganda and tie around those-use those cases to tie
them around the defense of the Communist leaders.

Q. But Mr. Witness, there was no question of defense of
Communist leaders when you joined the Communist Party,
was there, during the Roosevelt period, was there ?

Mr. Cercone: That is objected to.

Q. Was there?

Mr. Cercone: Just a minute.
The Court: Objection overruled.

[fol. 1615] A. No, sir.
Q. Well, what issue did you find then to busy yourself

with?
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A. Most of the issues we had then, that we were told to
agitate for a second front; that was one of the big issues
when I first got into this business.

Q. Yes.
A. To try to recruit as many workers into the Party as

we could.
Q. Yes.
A. And the primary issue was to try to build the Soviet

myth; to talk about the glorious Red Army, and stuff like
that.

Q. Well, do you recall what General MacArthur said
about the Red Army at that time, since you raised the
subject?

A. I don't recall.
Q. You don't recall? You don't remember his saying

that the fate of civilization rests on the bayonets of the Red
Army at this time; you don't remember that?

A. I do not.
Q. You don't? You don't remember that?
A. No.
Q. I am sure you don't. You can't retain that much.
A. I think he found out since that he was wrong.

Mr. Nelson: May we approach the bench, your Honor?
The Court: Come forward.

[fol. 1616] (At side bar.)

Mr. Nelson: If your Honor please, I have a request that
I would like to make, if the Court please. I ask that we
have a few breaks because I am not well and I have a hard
time taking this straight, and I would appreciate if the
Court would at least, every hour, take a little recess of ten
minutes.

The Court: If that is necessary, we will take ten minutes.
Mr. Nelson: I am then going on with the case. I have a

headache right now.

(End side bar.)

(Recess.)
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After Recess

MATTHEW CVETIC resumed the stand and testified as
follows:

Mr. Nelson:

Q. While you were branch chairman of the Lawrenceville
branch, did you, or did you not participate in any election
campaign in the course of the time that you were connected
[fol. 1617] with that you were connected with that branch?

A. Yes.
Q. City elections, State elections?
A. Principally, I recall the Presidential election of 1948.
Q. Do you recall whether or not. you sent any reports to

the F. B. I. of material that was distributed at that time
through the branch ? What I mean, material, I mean leaflets
and pamphlet's and newspapers that were being distributed
to the public in general. Do you recall sending any reports
to the F. B. I.?

A. I reported to the F. B. I. on Communist activities.
Q. Did you send copies of literature to them?
A. Sometimes.
Q. Well, why didn't you send it in at all times ?
A. Well, if it was something of the Communist Party, or

if anything that was distributed by the Communist Party,
I sent it.

Q. You sent it?
A. Yes, sir.
Q. Well, here I show you the election platform of the

Communist Party in 1948-the election which you men-
tioned-do you recall seeing that?

A. I don't recall this particular pamphlet, but I probably
did see it.

Mr. Cercone: I would like to have an offer at side bar,
if your Honor please.

The Court: All right, come forward.
[fol. 1618] (At side bar.)

The Court: What do you offer to prove by this, Mr.
Nelson?

Mr. Nelson: I want to show that the Communist Party
participated in election campaigns; that it had a program



800

dealing with the immediate issues, and supported by the
Communist Party, and I want to know whether this wit-
ness distributed any of that literature to the people, where,
and so forth.

Mr. Cercone: I do not believe it comes within the scope
of the issue of the case.

The Court: He wants to show that this witness partici-
pated in the election campaign and circulated these pam-
phlets. That is to offset the effect, I suppose, of some of
the literature that has already been offered.

Mr. Cercone: Unless it controverts the issue of the case,
otherwise we could go on indefinitely.

The Court: We are going to let you do that. The objec-
tion is overruled. You may have him identify the pamphlet,
but we are not going to allow you to read the whole thing
into the record. You may offer that now, and at a later
[fol. 1619] time you may offer additional literature in your
defense. I don't believe, under cross-examination of this
witness, that you could - too far afield. The objection is
overruled. Proceed.

(End side bar.)

Mr. Nelson:

Q. Now, while you were branch organizer of the Law-
renceville branch, did the branch distribute this leaflet, or
this pamphlet, the 1948 campaign, Exhibit D?

A. I don't recall that particular pamphlet.
Q. Well, do you suppose that a branch of the Communist

Party would have stayed out of the election campaign and
not have distributed its platform?

Mr. Cercone: That is objected to.
The Court: Objection sustained.

Mr. Nelson:

Q. You don't recall reading this pamphlet?
A. At this time, not that particular pamphlet.
Q. Now, I show you a leaflet put out in 1947-

The Court: Do you want it marked as an exhibit?
[fol. 1620] Mr. Nelson: Yes, your Honor.

(Exhibit marked.)
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Mr. Nelson:
Q. "Workers Defend your Union," and now I show you

this Exhibit E, and ask you do you recognize this pamphlet
called "Workers Defend your Union"?

A. I don't recall this particular pamphlet.
Q. That was put out during the fight to repeal the Taft-

Hartley law?
A. I don't recall.
Q. You don't recall that pamphlet either?
A. No.
Q. You didn't send copies of this pamphlet by William Z.

Foster to the F. B. I., did you?
A. I don't recall.
Q. I show you a pamphlet called "Tax Relief for

Whom?" put out in 1947, while you were branch organizer
in the Lawrenceville District, and ask you if you recognize
that pamphlet? As you see that pamphlet deals with the
question of the tax issue in Congress at the time, and the
pamphlet puts forth the point of view that the corporations
should be taxed.

The Court: We don't want you to tell the contents of it.
A. I don't recall that.

[fol. 1621] Mr. Nelson:
Q. You don't recall that either?
A. No.
Q. Did you send a copy of this to the F. B. I.?
A. I don't recall.
Q. Well, is the reason you don't recall, the passage of

time, and you can't recollect?
A. No, but there were so many pamphlets involved that

I sometimes can't-
Q. Well, I just wanted to see whether you could identify

a few; to see how good your memory is.
(Exhibit G marked.)

Mr. Nelson:
Q. Do you recall a leaflet called "Will This Cost Him

This?" with a cartoon on the front page, dealing with the
matter of rights of Negroes to vote?

51-10
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Mr. Cercone: That is objected to, your Honor, what it
deals with.

Mr. Nelson: Well, the people would have to see the car-
toon to see what it is.

The Court: Well, you are asking him to identify it. He
can look at it rather than explain it.

[fol. 1622] Mr. Nelson:

Q. Do you recall that pamphlet, or leaflet?
A. Yes, sir.
Q. You do recall that?
A. Right.
Q. This leaflet deals with the questions of a Negro

soldier; right?

Mr. Cercone: Your Honor, I object to the form of the
question.

The Court: Objection sustained. If you want to offer
it in evidence, we will consider the offer, and after it is
in evidence then, it may be explained. If you want to
offer that in evidence, all right.

Mr. Nelson: Yes, your Honor, I do.
The Court: All right, let me see it. Any objection, Mr.

Cercone?
Mr. Cercone: We object, your Honor, on the ground of

the immateriality. It does not controvert the issues of
the case.

The Court: Oh, I think we are concerned with all types
of literature. The objection is overruled. The offer will
[fol. 1623] be received as throwing light on the intent of
the handler of literature.

Mr. Nelson:

Q. Then, you do recall this leaflet? Did you send a copy
of this to the F. B. I.?

A. That, I don't recall.
Q. Do you recall seeing, on page 2 of this leaflet, a photo-

graphic story from the New York Times, dealing with the
question wherein a-

Mr. Cercone: I object to the discussion of the article.
The Court: Well, he has identified it and has seen it and
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is familiar with the pamphlet and handled it when he was
there. If you want to direct the jury's attention to it, it
is in evidence Mr. Nelson, and you may do so by passing
it through the jury box, if you wish. They may look at it.

Mr. Nelson: So the record will be clear, this leaflet
deals with the interference

Mr. Cercone: Now, your Honor, I object to his dis-
cussion of it.
[fol. 1624] The Court: Well, you read excerpts from ar-
ticles. He may direct the attention of the jury to particu-
lar parts of it, the writing on it, rather than an explana-
tion of it by the defendant.

The Court: What is the heading of the New York Times
article ?

Mr. Nelson: "Negro voter says gang clubbed him."
"South Carolina minister told Justice Department police
failed to give him protection. " And then on the next page,
"President Truman can prevent this with a stroke of his
pen," and "you can help prevent this with two strokes of
your pen." And then it calls on all citizens to write to
President Truman to see to it that a law is passed protect-
ing Negro people in the South, and give them full rights
to vote.

Mr. Nelson:

Q. Is that what you saw in this leaflet, Mr. Witness?
A. Yes, and it was put out by the Civil Rights Congress.
Q. And was distributed by the Communist Party

branches?
A. Yes.

[fol. 1625] Q. And anybody else who was interested?
A. Yes, and the Civil Rights Congress.

Mr. Nelson: May I show this to the jury, your Honor?
The Court: Yes, you may pass it through the jury. You

needn't wait until they are through. You may proceed.
Mr. Nelson: I don't mind if I do, your Honor, I am

tired and I am not well.
The Court: We have just resumed.
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Mr. Nelson: Yes, I know. All right, while the jury is
looking that leaflet over, will you mark this as an exhibit?

(Exhibit H marked.)

Mr. Nelson:

Q. Now, I show you Exhibit H. Do you recall seeing
this leaflet while you were a member of the Lawrenceville
branch?

A. I don't recall this particular one. This is the Hill
District of the Communist Party. I don't recall it.

Q. You don't recall it?
A. (No response.)
Q. I show you now Exhibit I, a four page leaflet, issued

by the Communist Party of Western Pennsylvania, 426
[fol. 1626] Bakewell Building, with the title "United Labor
Will Win," dealing with the strike of the United Mine
Workers, and calling upon the people to support the strike.
Do you remember that leaflet being distributed by your
branch, or not?

A. I don't recall this one.
Q. You don't recall that?
A. (No response.)
Q. I show you now Exhibit J, a 16 page pamphlet, "The

Coal Miner and You," and ask you do you recall distribut-
ing that pamphlet through the branch, while you were
branch organizer?

A. I don't recall this pamphlet.
Q. I show you Exhibit K, a mimeographed piece of ma-

terial, called "The Steel Sparks," put out in 1949. Do
you recall distributing that through your branch? If you
didn't see that particular one, do you recall seeing other
issues under the same title?

A. I am just trying to read it to be sure.
Q. I am not quibbling over the particular date on the

issue. I want to see whether you have seen similar issues?
A. I have seen similar issues. They were put out, as

far as I can recall, by the J & L group of the Communist
Party.

Q. You don't recall this particular one?
A. I remember the title, but not that particular one.
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Q. Now, I show you Exhibit L, the same exhibit mimeo-
graphed material, six pages, called "Steel Sparks." This
is the May issue, 1949. Do you recall this particular one?
[fol. 1627] A. I would say that by title, the Steel Sparks,
I know to be put out by the Communist Party.

Q. And-
A. But not that particular one.
Q. And how often did you participate in distributing

these to the steel workers in your area, which took in the
Crucible plants?

A. These were distributed, so far as I recall, by the Com-
munist working at the J & L plant, South Side.

Q. Weren't any distributed at Crucible?
A. If they were, it was part of the Steel Commission of

the Communist Party, whose responsibility it was.
Q. They put out this secret piece of material, so it had

to be done by someone special?
A. I simply said it was not part of my responsibility.
Q. While you were a member and branch organizer of

the Lawrenceville branch, there was a strike of the steel
workers. Do you recall leaflets called "Support the Steel
Workers Strike," issued by the Communist Party of Pitts-
burgh, 425 Bakewell Building? I show you this exhibit,
Exhibit M, and ask you if you saw it?

A. I recall this, or a similar leaflet, that I distributed
at a couple of the plants for the Communists and some of
the workers spit at me when I distributed them.

Q. I asked you whether you had distributed the leaflets?
A. I recall it, yes.
Q. Well, do you recall that the leaflets called upon the

workers to support the strike, irrespective of what union
[fol. 1628] they belonged to?

A. I don't recall.
Q. All A. F. of L; workers, to support the steel union?
A. I don't recall all the contents.
Q. All right. I show you Exhibit N., "Make the Veto

Stick," dealing with the calling upon President Truman
to

Mr. Cercone: Now, that is objected to.
The Court: All right.
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The Court:

Q. Without explaining the contents, did you ever see
the pamphlet, "Make the Veto Stick"?

A. I don't recall this particular pamphlet, but I think I
recall some pamphlet, dealing with some of that.

Mr. Nelson:

Q. I show you Exhibit O, called "23 Questions About
the Communist Party" written by William Z. Foster; these
23 questions were put to the chairman of the -Communist
Party by the correspondent of the New York Herald
Tribune? Do you recall distributing that pamphlet to the
branch while you were organizer of the branch?

A. Yes sir, I recall distributing this.
Q. Then do you recall, since it was in the 1948 period

that this was put out, while you were still in that branch,
do you recall distributing this pamphlet to the people in
that area?

A. I distributed it to the branch members in the Law-
[fol. 1629] renceville club of the Communist Party.

Q. Did the club distribute it to anybody else?
A. I presume they did, I don't know.
Q. Now, I show you Exhibit P, "The Third Party and

the 1948 Elections, by Eugene Dennis. Do you recall see-
ing that pamphlet, distributing it?

A. Yes, sir.

Mr. Nelson: Is it your ruling, your Honor, that I can't
read any of these excerpts of this pamphlet? I didn't
understand your ruling.

The Court: No, I make the same ruling in connection
with those as I made with the Commonwealth's Exhibits,
to certain excerpts from which you want to emphasize
to the jury, you may read them, but I am not going to per-
mit the reading of whole books or pamphlets.

Mr. Nelson: Anything relating to the issue in the case?
The Court:Yes, anything relating to the issues in the

case, of course, you may read, if it shows any light on the
defense you, of course, may use it. Of course, the issues
[fol. 1630] in the case is the interpretation of all these
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things. If it throws any light on the defense, you may
use it, of course, the same as the Commonwealth used other
publications.

Mr. Nelson:

Q. Well, do you recall that in this pamphlet, Exhibit P,
Mr. Dennis deals with-beginning on page 7-deals with
the increased danger of fascism in war in the United States,
and throughout the world. Do you recall reading that?

A. I don't recall the contents of the pamphlet.
Q. Do you recall a chapter in which he says, "Monopoly

capitalists are rushing the country to war?"

The Court: You needn't ask the witness that. He said
he does not know the contents. The book is offered in evi-
dence, Mr. Nelson, and you may direct the jury's attention
to the various chapters, if you wish.

Mr. Nelson: I offer this pamphlet, your Honor, as evi-
dence and call the attention of the jury that this pamphlet
deals with issues facing the American people, and that
it calls on the American people to resolve these issues
[fol. 1631] into-

Mr. Cercone: Your Honor, this is his interpretation.
The Court: Read the
Mr. Nelson: Just one sentence, your Honor.
The Court: We don't want your interpretation. It is

all right if you take the stand and want to read excerpts
there, but, at this time since it is cross-examination, I would
just direct the jury's attention to the headings of it.

Mr. Nelson: I see. In that case, I ask that it be passed
among the jurors and-

The Court: All right.
Mr. Nelson: And that they look over the headings, which

indicate clearly that the Communist Party in 1948
Mr. Cercone: I object to that.
The Court: In other words, it will speak for itself, Mr.

Nelson. Let the jury examine the headings for themselves
[fol. 1632] without explanation at this time. It was one
of the booklets distributed at the Lawrenceville branch of
the Party by this witness.
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Q. I show you Exhibit Q, a 20 page pamphlet, with a
heading entitled, "The Struggle Against White Chauvin-
ism," do you recall distributing that through the Lawrence-
ville branch?

A. No, sir.
Q. Well, are you familiar with the phrase on the top of

the pamphlet, "The Struggle Against White Chauvinism,"
what does that mean?

A. The phrase is used in the Communist Party to in-
fluence the Negro people that the Communist Party is
fighting for Negro rights, and-

Q. Well, Mr. Witness, isn't it true that you haven't come
close to an answer because even though you're under oath,
you are twisting things around? Isn't it true that the real
meaning of the words is that-

The Witness: Your Honor, I haven't finished my answer.
The Court: The witness states that he was not finished.

Do you want him to answer further or do you want him
to answer this next question?
[fol. 1633] Mr. Cercone: I think he should finish.

Mr. Nelson: I think he ought to answer the question I
put to him and not make any elaborations, your Honor. I
asked for an opinion.

The Court: Well then, you want to ask him then whether
it does not have another meaning.

Mr. Nelson: That is right.
The Court: Well, ask the question.

Mr. Nelson:

Q. Isn't it true that the meaning of the phrase "white
chauvinism and need of struggle against it," as under-
stood in the Communist Party, is to combat the superiority
feelings that often exist amongst white people against a
people of other groups, isn't that true?

A. Ostensibly that is it.
Q. But that is not what you said when I asked you the

question. Is it your purpose to give any kind of answer
that will fit Mr. Cercone's case, or is it your intention to tell
the truth on the stand?
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The Court: That is not a proper question.
[fol. 1634] Mr. Cercone: Do you want to explain that term?

A. I was trying to explain that term.

Mr. Cercone:

Q. Well, explain it.
A.May I have the first part of my answer read, please?

(Answer read.)

A. -And if the Party holds up anybody on charges of
white chauvinism, it is usually because they have not been
able to influence too many negroes in their particular com-
munity. For example, like we had trouble in Pittsburgh
to get Negroes in the Party because they were not fooled
by Commie double talk. Somebody would get called up
and get bawled out about it.

Mr. Nelson:

Q. So that is your definition of the term?
A. That is the definition as I knew it to be.
Q. Now, in your testimony yesterday you stated here

that there was a discussion between myself, and George
Wuchinick and Milo Mamula, concerning the use of ma-
chine guns against somebody in Washington, D. C., did you
not?

A. Milo Mamula was not present at that.
Q. Well, all right. He was not present.
A. No, sir.

[fol. 16351 Q. Now, you testified to that on the stand yes-
terday that there were such people who talked about the
necessity of using machine guns to mow down congress-
men; that was the interpretation or meaning behind the
words, isn't that right?

A. That was not the meaning, that is exactly what was
said.

Q. When you went to testify before the Un-American
Committee about a year and a half or two years ago, did you
forget to tell that to the Congressmen, that there were peo-
ple in the Communist Party discussing such things as that?
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A. I don't recall whether I included that. There was a
lot of things I did not include in my testimony.

Q. I see. Such things as using machine guns was not
important then, but it is important in this case now, isn't
it Mr. Cvetic?

A. Will you let me finish my answer?

The Witness: Your Honor, I would like to finish.
The Court: All right.
A. And there are many things I testified to in executive

session, about which the Congressional Committee, proba-
bly, for reasons of security, did not bring them out in
public.

Mr. Nelson:

Q. And they waited a year and a half for you to release
the story in this Court room, didn't they?

A. No sir, I testified about this before.
[fol. 1636] Q. So the same combination of people that you
are working with, Harry Allen Sherman, Judge Musmanno,
you cooked this up, didn't you, Mr. Cvetic, and you felt that
is one thing that is going to be believed of you because it
would be difficult to find the other people who you men-
tioned who can't possibly come here and testify in this case,
isn't that right ?

(Question read.)

A. No. What I testified to on this particular event is
true. We were in this American Slav Communist office;
you came in; the conversation did take place.

Q. And did you report this conversation to the F.B.I.?
A. You bet I did.
Q. And what action did the F.B.I. take two years ago7
A. I can't speak for the F.B.I.
Q. Wasn't the information available to the Attorney

General, the Department of Justice?
A. You will have to ask them, I don't know.
Q. Are you sure they believed you, half the stuff you sent

them in, are you?

Mr. Cercone: Your Honor, I object to that.
The Court: Objection sustained.
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Mr. Nelson:

Q. It is true, isn't it that the Attorney General had this
information that you withheld two years?
[fol. 1637] Mr. Cercone: That is objected to as repetitious.

The Court: Objection overruled.

A. I can't speak-

Mr. Nelson:

Q. That he took no action on this so-called evidence that
you had about the malicious intent, on the part of some peo-
ple, including myself?

A. I can't speak for the Attorney General.
Q. While you were active, as branch organizer of the

Lawrenceville branch, do you recall testifying that the
branch, and the Communist Party in this area, was active
and called for the election of a Negro to Congress in the
City of Pittsburgh?

A. Yes, sir, we had such a campaign.
Q. And there were other people that were active in that

campaign beside Communists, isn't that right?
A. It is possible. I don't recall the entire candidate.
Q. You don't recall that there was a citizens' committee

set up to get a Negro nominated on the Democratic ticket
to run for Congress; do you recall or not?

A. There may have been, but as far as I recall I was not
active in it.

Q. You don't recall about whom the discussion was at
[fol. 1638] that time, as to who might be a possible can-
didate for such a post?

A. I know there were some discussions in the office, but
I don't recall what they were.

Q. You don't recall any names?
A. I don't at the present time.
Q. Did you testify before, or did you not, that there was

an active campaign pushing the Communist members in
local unions, urging them to adopt resolutions favoring
FEPC?

A. I know the Communists had such a program.
Q. And did you carry any of that program out as a mem-

ber and reader of that branch at that time; do you recall?
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A. Yes, I recall.
Q. Do you recall a campaign in the City of Pittsburgh,

headed by a citizens committee, for the purpose of getting
City and County government to employ negroes in more
prominent jobs, other than the menial job that they have
now?

A. That particular campaign, I don't recall.
Q. Now, at the meeting you spoke about yesterday, at

which you said I was introduced in this district on the
North Side Carnegie Hall-Library Hall, when was that
meeting held?

A. So far as I recall it was either in July or August, '48.
Q. July or August of 1948?
A. Yes, sir.
Q. Was it a one day meeting, or a night meeting?
A. It was, as far as I recall, it was a two day session, and

[fol. 1639] we may have met on Friday evening, too, but
I know it was a two day session.

Q. How many people were there?
A. Oh, I am being approximate, approximately 125, 130.
Q. 125 or 130?
A. I am being approximate.
Q. That is on the North Side, Federal Street and Ohio

Street, right? In the Carnegie Hall?
A. In the lecture room of the Carnegie Library.
Q. And was that a secret meeting?
A. Yes, sir.
Q. You mean 125 people walked into a hall, through some

underground catacombs?
A. No, but the meeting room was only open to members

of the Communist Party who were sent there by their
branches, Party cells, clubs.

Q. Well, when you go to a union meeting, don't you have
to show a card, if you got a card, that you are a union mem-
ber?

A. Yes, I said the meeting was closed to anybody but
members of the Communist Party.

Q. So it was a membership meeting, or a conference of
the Communist Party, but it was not necessarily a secret
conference, was it?
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functionaries in this district.

Q. Well, when the American Legion has a post meeting,
and they have a sergeant of arms standing at the door, and
permit no one but members into the meeting, is that a se-
cret meeting?
[fol. 1640] A. I'm not a member of the American Legion.
I don't know what their-

Q. What are you a member of?
A. I don't know how they conduct their meetings.
Q. What organizations do you belong to Mr. Cvetic? Can

you name a few?
A. I am not a joiner.
Q. You are either going to answer my question, which

could be yes or no, or I am going to pursue this until you
give me the kind of answer that I think you ought to give.

Mr. Cercone: Your Honor, I object.
The Court: He said he is not a joiner, and that means-

Mr. Nelson:

Q. Do you belong to any organization at all, at the present
time ?

A. I belong to the Knights of St. George.
Q. And do you belong to a union?
A. Not at the present time.
Q. When you were a member of a union, could anybody

come into the union meeting, who wasn't a member, at any
time ?

A. Yes, I've attended union meetings and I was not a
member.

Q. But, ordinarily union meetings are held and members
are allowed only, unless it's a public meeting where they
have issues that the general public is interested in; isn't
that true?
[fol. 1641] A. Yes, that is true. When a union has their
usual business to discuss, they probably don't invite out-
siders, and the same way with Communist Party members.

Q. All right. When they don't invite outsiders is that a
secret meeting?

A. Yes, sir.
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Q. Isn't that a membership meeting and not necessarily
secret? Anybody knows there is a meeting in that hall, but
they are not permitted to come in unless they are members;
isn't that true?

A. Yes, and the Communist Party-
Q. Well then-

Mr. Cercone: Let him finish his answer.
Mr. Nelson: Well, he said yes. I don't want him to make

a speech. I want him to give a yes or no answer.
Mr. Cercone: Well, let him answer.
The Court: Well, can't we get around this by distinguish-

ing between public and private meetings, rather than using
the word "secret".

Mr. Nelson: Because here the prosecution, your Honor,
has brought in and implied that it was a secret organization.
[fol. 1642] The Court: Ask the witness if he means by the
word "secret," private ?

The Court:

Q. Is that what you mean, Mr. Cvetic?
A. I am referring to secret meetings. For example,

special steps were taken to keep out any but Communist
Party members, and also the Party was always conscious
of the fact that their walls may be wired. Some of the na-
ture of the business that was being discussed-always con-
scious of this. Always worrying about F.B.I. spies who
were working for the government, getting in-that was the
principle reason-and, as a matter of fact, for these secur-
ity reasons; and two or three years before I left the Party,
the Party apparatus leadership was cut down.

Mr. Nelson:

Q. Are you through?
A. (No response.)
Q. Well, is your answer yes or no to the question?
A. (No response.)
Q. Answer the question, Mr. Witness.
A. Let me have the question, please.
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The Court:

Q. Was it a secret meeting
A. Yes, I said that three times.
Q. And was a union meeting a secret meeting, which did

not allow outsiders to come in?
[fol. 1643] A. I would consider a membership meeting was
open only to membership.

Q. We understand the distinction. We know membership
meetings, but a secret meeting, wouldn't that be something
that would be hidden from the public?

Mr. Cercone: Your Honor, this is all a matter of argu-
ment.

The Court: I think we have analyzed it enough. You are
getting into the argumentative stage.

Mr. Nelson:

Q. What was your testimony that you gave here yester-
day relative to the conversation about the atomic bomb and
myself. Will you restate what you said yesterday?

A. The testimony I gave yesterday on the atomic bomb,
had to do with the time when the Pittsburgh newspapers
headlined the news that the Soviet Union has the atom
bomb.

Q. And who was present when that conversation was
held 7

A. Well, we were standing-you, George Wuchinich,
Milo Mamula, myself-

Q. Where was that?
A. We were standing at the corner of Liberty Avenue

and Smithfield Street, near I think the Sun Drug store.
[fol. 1644] Q. I see.

A. And we were commenting on the headline news about
the Soviet Union having the atomic bomb.

Q. Yes.
A. And you were very jubilant about the fact that the

Soviet Union had the atom bomb. And you-
Q. Do you remember testifying on-

Mr. Cercone: Just a minute. Your Honor, I would like to
have the witness finish his answer.
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The Court: Well, he was asked to review his testimony
completely, and I think he should be allowed to do so.

A. And you said, "And we have the atom bomb now, and
the enemy won't be in such a God damned hurry to start a
war." And then there were other comments, "they will not
be so God damned smart. And then in the course of the
day and succeeding days there were other comments by you
and other members of the Party and you referred-

Q. And-

Mr. Cercone: Just a minute. Let him finish his answer.

A. And you referred to this government as the enemy.
[fol. 1645] Q. And at this conversation that you relate
here, where bombs were discussed, you placed two individ-
uals, Wuchinuch and Mamula; right?

A. And myself.
Q. And yourself. And do you recall, Mr. Witness, when

you were asked the question-

Mr. Cercone: What page is that?
Mr. Nelson: This is in another hearing, where the wit-

ness appeared in the Nuss case.

Mr. Nelson:

Q. On page 163, you were asked the same question. Mr.
Kunzig, I believe, the

A. Attorney for the State.
Q. "So far as you can recall have you had any discus-

sion, involving Steve Nelson and the atomic bomb?" And
answer, "yes". "Describe for us, please." "Answer,
well, last fall, when the news came out in the Press that
Russia had the bomb, Steve Nelson commented at a meet-
ing," and the rest of the words in quotes, "we" referring
to the Communist Party, "have the atomic bomb and now
the enemy will not be so smart, and so forth." Now, Mr.
Cvetic, yesterday you told us that you had that discus-
sion, at the Sun drug store with two other men present,
and when this was closer to the date when you testified in
this case, you gave a different place, didn't you?
[fol. 1646] A. I did not.
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Q. Didn't you say, "That Steve Nelson commented at a
meeting"?

A. You commented on this in 943 Liberty Avenue, on the
second floor, where we met. This was a particular con-
versation that took place on Smithfield Street; when I rode
with you in the car, out to 51st Street, you were comment-
ing on it. I never saw a guy so happy because the Soviet
Union got the atomic bomb.

Q. Now, you always use exactly the same words, is that
right?

Mr. Cercone: Your Honor, I don't think this ought to
be allowed to go on. I think the witness ought to be al-
lowed to finish his answer.

The Court:

Q. You never saw a guy so happy?
A. -that the Soviet Union had the atom bomb.

Mr. Nelson:

Q. So, what pleases you, Mr. Cvetic, you can find one
setting in one group of people that hear exactly the same
words, and then go somewhere else and repeat exactly the
same words. Is that right?

A. No sir, that's not right.
Q. Well, aren't your words exactly the same in each one

of these testimonies so far as what I was supposed to have
said?
[fol. 1647] A. That is what you said. Not what you are
supposed to have said. You said that.

Q. Yes, just like your story to Warner Brothers, Mr.
Cvetic, isn't that right? How much cash are you going
to get for telling this story, will you tell me?

Mr. Cercone: That is objected to.
The Court: Objection sustained. He has been over that

before.
Mr. Nelson: May we approach the bench, your Honor.
The Court: Come forward.

(At side bar.)

52-10
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Mr. Nelson: I want to call your attention to the fact
there are men here in the Court room, I can point them
out, who are making threatening remarks when I pass by.
I don't know them but they are always hanging around
here.

The Court: In the Court room 
Mr. Nelson: In the Court room. I don't want to make

an issue of it but I think they should stop.
[fol. 1648] The Court: Yes, certainly.

Mr. Nelson: I would like the Court to adjourn, if you
will, as I have a great headache and I can hardly stand on
my feet. I would appreciate it very much because I want
to get more material for cross-examination. I have very
little time when I leave here to prepare my questions for
the next day. There are passages and quotations here
that I want to look up.

The Court: Very well. We will recess at this time.

(Court adjourns until tomorrow morning.)

[fol. 1649] Thursday, January 10, 1952.

Morning session.

CoLLOQUY BETWEEN COURT AND COUNSEL

(Side Bar.)

The Court: Let the record show that I have directed that
the spectators sitting close to the bench be informed to
refrain from any remarks of any nature whatsoever.

Mr. Nelson: This is just a matter that I requested the
D. A. to furnish me these exhibits (indicating) which I did
not have, which were referred to either in the testimony
of the prosecution or in the indictments. There are not
very many of those and I would appreciate being fur-
nished me these exhibits.

The Court. These are the ones you requested the Dis-
trict Attorney to furnish you?

Mr. Nelson: Yes, they were read to the jury or quoted
from and I don't have any copies available.
[fol. 1650] Mr. Cercone: I think you got a complete copy
of everything at the last trial.

The Court: What was done the last time, I don't know.
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If available copies are here I would request you to give
him a copy of each one in evidence.

Mr. Cercone: If we only have one copy we won't let it
out of our possession; we will let him look at it while we
are right with him.

The Court: I wouldn't permit any exhibits to leave the
court room.

Mr. Nelson: I should have them in the court room.
The Court: We will permit-
Mr. Nelson: But that is difficult to prepare. I can't sit

here all night.
The Court: But anything else of which you have more

than one copy you may have. How many are there that
[fol. 1651] you may only have one copy of?

Mr. Cercone: Well, the July 18th Daily Worker, we only
have one. I think they had a copy last time.

Mr. Nelson: Well, your Honor, I want to make it clear
that some of this material that Mr. Cercone refers to as
having copies of, is in the hands of the lawyers writing
the appeal in the other case and I want that understood
that it's not binding on me-

Mr. Cercone: It's in the Pittsburgh Office.
Mr. Nelson: It's not all in the Pittsburgh Office.
The Court: He was represented by other counsel.
Mr. Nelson: Part of the work is being done by a group

of lawyers in New York, I don't know them, and some of
[fol. 1652] the work is being done here.

Mr. Cercone: If we have only one copy you can look at
it while you are here.

The Court: At the conclusion of the session today we
are going to recess until you are ready for your defense,
whenever we set that, and I will review these matters with
you gentlemen at that time and see what copies are avail-
able and you may take them with you. Any other exhibits
in evidence we will arrange for your examination of them.

Mr. Nelson: I have raised this thing twice, your Honor.
The matter of the two quotations, I can't locate the source
of the one starting on Page 7 with the words, "Hence
the "

The Court: I think the two quotations were not read
into evidence at all.
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Mr. Cercone: I think they are-
[fol. 1653] Mr. Nelson: And the very last quote on the
last page, I just can't locate the source. It may be in the
stuff there.

Mr. Cercone: We will get that. Your Honor, while we
are up here, the Commonwealth renews the motion to strike
all the testimony regarding the matter of the radio pro-
gram as being highly irrelevant because we can't see how
this prosecution, which began in 1950, can be based on any
motive of the private life of a witness.

The Court: That is only to affect the credibility of the
witness that he is capitalizing on his knowledge and that
is the reason for questioning the believeability of the evi-
dence that he is giving. It's just another step. That is
the only purpose that that is in.

Mr. Cercone: You see, he testified in the last trial and
if Mr. Nelson hadn't been injured this wouldn't be up at
[fol. 1654] all in this case.

The Court: That only goes to his credibility as of this
moment. That is just another step the defense is raising,
the question of the veracity of the use made of this infor-
mation, capitalizing upon it for his own personal gain and
I will explain that to the jury.

(End of side bar.)

Matthew Cvetic, resumed the stand.

Cross-examination. (Continued.)

Mr. Nelson:

Q. Will you repeat the words which you claimed were
made by Winston at the North Side meeting where you met
me and where I was accepted as the District Organizer of
the Communist Party? What did he say in that meeting?

A. Winston said-again here I can't repeat the exact
words but in substance he said that the National Board
recognized the importance of Pittsburgh because the basic
industries are located here; because U. S. Steel is located
[fol. 1655] here; the steel industries are located here and
therefore the National Board is sending one of their best
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organizers, Steve Nelson, here to take the job of organizer
in this district and it is also sending along to help Steve
Nelson, Andy Onda, to actually take charge of the steel
concentration work for the Party.

Q. Well, is that what you said here the other day when
you testified?

A. To the best of my recollection I am giving here the
substance of what Winston said at this meeting on the North
Side when you were sent here by the National Board of the
Communist Party to take charge of the Communist Party
in the steel concentration area in Pittsburgh.

Q. Did you say or did you use the words here to the ef-
fect that because these industries were important from the
point of view of National Defense and that is why the
Communist Party was interested in these industries?

A. No, sir. They certainly are interested in the steel
industry-

Q. What did you say?
A. I said Henry Winston-
Q. I am asking, did you state in your testimony here or

did you not that the reason the Communist Party wanted
to work in the industries is because of their value in na-
tional defense or their importance in national defense.
Isn't that what you testified to on this stand?
[fol. 1656] A. In this case?

Q. Yes.
A. Not to the best of my recollection.
Q. Then you withdraw that statement?
A. I did withdraw it. I don't recall making it.
Q. Didn't you use the words that I came here for the

purpose of infiltrating the industries here 7
A. Those words I used, yes, sir.
Q. But my friend, Mr. Cvetic, when you were asked the

same question before the Un-American Activities Commit-
tee by Congressman Walters, "Why the Communists were
interested in the work in the Pittsburgh District?" What
did you say? Do you recall what you said to him?

A. I don't recall what I said to him.
Q. Would you recognize the statement if I read it?
A. Well, I can tell you why the Communists were inter-

ested-
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Q. Tell us what you said before the Un-American Activi-
ties Committee.

A. You want me to tell why they were interested in-
Q. You listen to me and answer my questions.

Mr. Cercone: I object to the defense counsel shouting at
the witness.

The Court: You do this in a natural fashion. If you want
[fol. 1657] to have the witness affirm or deny what you say,
you read to him what the question is and the answer.

Mr. Nelson: That is what I am trying to do, your Honor.
The Court: All right. You do this in a natural fashion.

Mr. Nelson:

Q. Did you say the following:-

The Court: Give him the question. Ask him, "In answer
to the following question did you or did you not "

Mr. Nelson:

Q. Did you or did you not give the following answer on
Page 1243 of the Committee Report, that is the Report he
made to the Un-American Activities Committee, "The Na-
tional Board recognizes the importance of Western Penn-
sylvania because the basic industries are located here, steel,
mining and electrical, and if we want to bring Socialism
to the United States we must first build a party in these
basic industries. The National Board considered this area
[fol. 1658] so important in the struggle that it is sending
one of its best Organizers here, Steve Nelson, to replace
Hudson. The National Board also is sending Steve Nelson
here because the United States Steel is located here and
we must build a Party in the U.S. Steel and other plants
in Western Pennsylvania; we must carry the program of
the Communist Party to the workers in the steel mills, in
the mines, and in the shops." Is there anything about
"infiltration", Mr. Cvetic ?

A. It's a word commonly used to denote
Q. They are your words, you stool-pigeon, your own

words, isn't that right?

Mr. Cercone: I object.
The Court: Objection sustained.
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The Court:

Q. Did you or did you not give the answer to the question
asked at the Un-American Activities Committee that has
just been read to you?

A. Yes, sir.

Mr. Nelson:

Q. You did?
[fol. 1659] A. Yes, sir.

Q. Where did you discover the word "infiltration" here
which you testified to for the prosecution in this case?

A. Your Honor, I can't answer with him shouting at me
like that and I don't think I should have to stand for that.

The Court: You will put your questions to the witness in
a normal manner, Mr. Nelson.

Mr. Nelson: Your Honor, you can't be patient with a
person who twists his words and lies-

Mr. Cercone: I object to the speech of the defendant. He
knows very well he can ask the questions.

The Court: Ask the question again.
Mr. Nelson: I can't help it if he is nervous.
The Court: No, but you can help, you can refrain from

shouting. All right, ask the question in a normal tone of
[fol. 1660] voice. No witness has the right to be addressed
in the fashion that you have been addressing him, whether
this witness or any other.

Mr. Nelson: I want to take exception to your remarks.
I am doing the best I can, I haven't a lawyer and I can't
put up a fight because this is a political trial

The Court: You are not going to argue what kind of a
trial this is. All I am asking you to do is to re-phrase
your question and express yourself in a normal tone of
voice.

Mr. Nelson:

Q. So then the word "infiltration" was a new addition
that Mr. Cercone or Mr, Musmanno stuck in your mouth,
isn't that right

A. No, sir.
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Q. But you didn't use these words when you reported
to the Un-American Activities Committee. How come?

A. Well-I mean, you can say one thing one way-in
other words, when I used the word "infiltration" here I
am trying to be specific as I can. The Communists go into
the unions and hide their identity as Communists and try
to get elected in the key positions in the union so as to use
[fol. 1661] the union in overthrowing the Government.

Q. I didn't ask you that. Where do you discover-

Mr. Cercone: I want that answer repeated.
The Court: The answer was given. The jury heard it, I

heard it, Mr. Nelson heard it, and we will not repeat it.
It's on the record and will remain there.

Mr. Nelson:

Q. Well, do you fit your testimony to the pocket of your
clients when you testify, Mr. Cvetic, or for a flat fee ?

Mr. Cercone: I object.
The Court: The objection is overruled. Answer the

question.

A. No, sir. Like you got paid by the Communist
Party-

Q. You stop. You don't-

The Court: You do not need to compare it with anything
else.

[fol. 1662] Mr. Nelson:

Q. Now since I read this statement to you, do you want
me to repeat it?

Mr. Cercone: Your Honor, it is not what the witness wants
repeated; it's-

Mr. Nelson:

Q. So that I may refresh your recollection that there
are no words-

Mr. Cercone: We object to the repetition.
The Court: The objection is sustained. It needn't be

repeated. It has been admitted, he said there was no
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word "infiltration" in it and there is no need of pressing
a point that is already made, Mr. Nelson.

Mr. Nelson: All right, your Honor.

Mr. Nelson:

Q. Now, Mr. Cvetic, what was your testimony here in
reference to killing people off by the thousands?

A. By the millions.
Q. By the millions 
A. That is right.

[fol. 1663] Q. Exactly give us your words?
A. I said the ultimate plans of the Party is to liquidate

one-third of the population here in the United States and
take over-

Q. Is that what you testified to before the Un-American
Activities Cbmmittee?

A. The question was not raised in the Committee.
Q. And you said at the previous trial that-

Mr. Cercone: I object to it as being irrelevant unless he
shows the question was asked.

Mr. Nelson:

Q. Didn't you say in your direct testimony here that
in your conversation with Dolsen, not Steve Nelson, the
question came up, as you pretended it did, in relation to
Czecho-Slovakia, that there was no discussion about the
United States. Isn't that true? Isn't that true?

The Court: Give the witness a chance to answer.

A. Your Honor, if he shouts at me I am going to shout
back at him.

Mr. Nelson: These are basic lies, your Honor, and I
[fol. 1664] cannot let him go like that.

Mr. Cercone: I object to another speech by the defendant.
The Court: You can ask your question in a normal tone,

if you do so, Mr. Nelson.
Mr. Nelson: This is a vicious dagger aimed at me and

I must point out that this is a vicious man and he doesn't
hesitate to do-
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Mr. Cercone: You are putting a vicious dagger in the
backs of the American people.

Mr. Nelson: I object to that and I move for a mistrial
on the basis of the remarks of the prosecutor.

The Court: If either one of you gives me a chance to
rule on it I will be happy to rule on the motion. The
motion for mistrial is refused, exception noted.

Please control your tones and ask the questions in a nor-
mal tone of voice. Restate the question in a normal way,
[fol. 1665] Mr. Nelson.

Mr. Nelson:

Q. Didn't you, at the previous trial, when you testified
for the prosecution, when you referred to the matter of
killing off the populations by the millions, didn't you say
then that the conversation took place with Dolsen and it
was in reference to Czecho-Slovakia and there is no record
of any remarks, isn't that true, along that line in reference
to the population of the United States?

A. I was asked here what was the ultimate aim of the
Party insofar as-

Q. That isn't what I am asking you. Answer the ques-
tion.

A. So far as understanding everything I was told in the
Party, I said the aim of the Party was to overthrow the
United States Government, first in violence, and to ulti-
mately liquidate about one-third of the population here to
make a revolution successful and to set up a dictatorship.

Mr. Nelson: I object to the answer as that is not the ques-
tion I asked.

The Court:

Q. The question was asked you as to whether or not in
the last trial when the question of the liquidation of the
[fol. 1666] population you did not limit it to Czecho-Slo-
vakia and Mr. Dolsen?

A. I was asked the question regarding Mr. Dolsen's ac-
tivities and I told the Court at that trial that in a conversa-
tion with Jim Dolsen, we were coming in from Johnstown
and Dolsen said, "I'm afraid we are going to have to liqui-
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date many more in Czecho-Slovakia before we have control
there."

Mr. Nelson:

Q. And the subject of the United States did not come up?

The Court: You can ask the next question.

A. (Continuing) And that Steve Nelson told me-

Mr. Nelson: I demand that he produce the record.
The Court: You produce it, you are asking him.
Mr. Nelson: There is no such thing.
Mr. Cercone: Do you want a photograph of the meeting?
Mr. Nelson: I want him to produce the record. If it is

[fol. 1667] produced in the testimony I want it here.
Mr. Cercone: We'll give you a technicolor picture of it.
The Court: Just a minute. We will have no remarks of

that nature from the District Attorney.
Mr. Nelson: You will have to have more sense to be a

judge than that.
The Court: Gentlemen, gentlemen!

A. (Continuing) Well-

The Court: We will let you finish at an opportune time.
Let it be understood, gentlemen, I will not permit counsel

any further argument of this nature, between counsel or
between counsel and the witness. I have been cooperating
fully with both of you, overlooking many things that would
[fol. 1668] be infractions in the general trials. I appre-
ciate the emotions that are involved here but I can't permit
it to continue and disrupt the orderly conduct of the trial.
I thought I made that clear before but I will make it clear
again. There is no need for argument between counsel;
no need for argument between interrogator and the witness
and no need for a witness to volunteer information or in
a way try the case because that is the prerogative of the
District Attorney. Arguments should be directed to the
jury at the proper time as I have expressed it many times.
Indulging in them during the course of cross-examination is
certainly not proper. We have been working on this case
for several weeks and everyone should appreciate it and
understand it and we shouldn't have any trouble with
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either the defendant, the District Attorney or the wit-
nesses. Now, I asked your cooperation yesterday and many
times before. Please see that I get it without any more
interruptions of this nature. Read the last question.
[fol. 1669] (Question read).

Mr. Nelson:

Q. Answer it yes or no.
A. Yes.
Q. And there was no testimony at the previous trial

which, referred to Nelson as having said any such thing,
isn't that true, Mr. Witness?

A. No, sir.
Q. So there was no such testimony, isn't that right?
A. Only with regard to China.
Q. So there was no such testimony in regard to the

United States, right?
A. No, sir.
Q. All right. Did Mr. Cercone tell you that you got to

bring that in here because otherwise your testimony
wouldn't carry enough weight?

A. No, sir.
Q. Did Mr. Musmanno tell you that?
A. No, sir.
Q. Who did?
A. This is only-
Q. Who is paying you? Who told you that?
The Court: One question at a time.

[fol. 1670] Mr. Nelson:
Q. Who did, if anybody, told you to testify in that

fashion?
A. Nobody.
Q. Will that bring you a commission if you bring those

words out, Mr. Cvetic?

Mr. Cercone: That is objected to.
The Court: Objection overruled.

A. No, sir.
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Mr. Nelson:
Q. So if you did bring in testimony here that you forgot

to bring out, which has to bring out where murder-where
one-third of the population is going to be murdered here,
you state that here but you didn't state that in the previ-
ous trial, did you?

A. No, sir.
Q. Good enough. That is probably the only truthful

thing you said so far.
The Court: Strike that comment out.

Mr. Nelson:
Q. But the newspapers carried that story, didn't they?

[fol. 1671] Isn't that right?
Mr. Cercone: I object to that.
The Court: Objection sustained.
Mr. Nelson: Well, lying statements were made in that

statement by the prosecution witness and the newspapers
carried it and the people read-

Mr. Cercone: object to the speech by the defendant.
The Court: Objection sustained. What the newspapers

write about these proceedings is not part of the proceed-
ings themselves.

Mr. Nelson:
Q. You testified that a school that you attended, on Wood

Street, which you attended, you claim, for three months,
and was started by Albertson. Is that the hall that was
operated by Dietz?

A. Yes, sir.
Q. And that hall was wired, according to the story that

he and you issued or made statements to before the Un-
[fol. 1672]American Committee by the FBI?

A. As far as I recall I issued no such statement.
Q. Well, do you know whether that is a fact or not?
A. I don't know whether it's a fact or not, except what

I read in the papers.
Q. You read in the paper that Dietz was operating that

hall for the FBI and that it was wired for over a period
of four or five years, haven't you?
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A. Yes, sir.
Q. And you read testimony that-or you heard him

speak at meetings with you in which claims were made that
there were about four hundred records of various meetings
-that is, records of four hundred meetings that took place
in that hall; is that right? Or do you remember anything?

A. I don't recall.
Q. Do you remember anything about records?
A. No, sir.
Q. You don't? So you don't know then that the hall was

wired and that the FBI, according to Dietz and yourself,
at one time, that the records were kept in and in the pos-
session of the FBI?

Mr. Cercone: He has already answered and that is ob-
jected to.

The Court: Objection overruled. He said he did not
[fol. 1673] know.

Mr. Nelson:

Q. And that was the place where you had this school,
that hall on Wood Street was the place where you had
the school that you attended?

A. Yes, sir.
Q. Where Albertson, according to your testimony, got

up every night and said, "We got to overthrow the Gov-
ernment of the United States." Is that right?

A. Well, it would be said infrequently, "We are working
to overthrow the Government of the United States," and
we were issued books by Marx and Lenin to study which
advocated the overthrow of the Government.

Q. Do you suppose those classes you attended and the
discussions in those classes were always taken down on the
records or recordings or whatever means they had by the
FBI?

Mr. Cercone: That is objected to.
The Court: Objection sustained. The witness said he

knows nothing about the recordings. What he supposes,
Mr. Nelson, is not relevant here.
[fol. 1674] Mr. Nelson: Well, your Honor, I don't know
how to get to the question. I'd like to get the records and
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let them speak for themselves. I challenge this witness
and I say no such statements were made.

The Court: I know you challenge this witness, that is
your defense to the matter, but this witness said he knows
nothing about the matter.

Mr. Nelson: But I know he has access to the file and if
he wants to prove a shred of evidence in this case, let him
bring the records here.

The Court: We do not know whether there are any rec-
ords. This witness said he knows nothing about the rec-
ords and beyond that I do not know.

Mr. Nelson: Then I'm the only person that reads the
papers around here. Every paper for a week had a story
about the stack of stuff like that (indicating) and he was in
the background of every-
[fol. 1675] Mr. Cercone: I object.

The Court: Strike all the remarks from the record made
by Mr. Nelson in regards to the records. The witness says
he knows nothing about the records and what the news-
papers wrote I can't vouch for that.

Mr. Nelson:

Q. While a member of the Communist Party and active
in the Lawrenceville Branch, did you participate in any
recruiting drives to get members for the Communist Party?

A. Yes, sir.
Q. Did you recruit any members?
A. Two or three people who attended Communistic meet-

ings at a school in Oakland.
Q. I am asking you, did you recruit any people in the

Communist Party? Answer yes or no.
A. Yes, sir.
Q. Do you recall whether or not you used this applica-

tion card?

Mr. Nelson: I would like to offer this here as an exhibit.
The Court: Have it marked.

[fol. 1676] Mr. Nelson:

Q. I show you now Exhibit R for identification, an ap-
plication card. Is it or is it not an application card which
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was used by the Communist Party at that time to recruit
members, when they recruited members?

The Court: In other words, is that the form of the appli-
cation that was used in recruiting members?

A. Yes, that is the form. I was just reading it to be
sure. Yes, this is the form, as far as I recall, that was
used for three or four years.

Mr. Nelson: May I be permitted to read the Preamble
here?

Mr. Cercone: I object to that, your Honor.
The Court: I wouldn't-
Mr. Nelson: It is only a brief thing. It is the Preamble

from the Communist Party Constitution.
[fol. 1677] Mr. Cercone: I would like to ask some ques-
tions on the Preamble before it is read so we understand it.

The Court: Well, we haven't permitted, except a few
excerpts from books and pamphlets to be read, Mr. Nelson.
This is in evidence and it may be submitted to the jury and
their attention directed to the Preamble to which the appli-
cants subscribe. If you were to read it at this time I think
it goes beyond the privilege granted to the Commonwealth
but you can pass it to the jury and let them see it, if you
wish.

Mr. Nelson: I want to call attention to a few things.
The Court: All right, you specify what you want to call

attention to without reading the whole thing.

Mr. Nelson:
Q. Isn't it true, Mr. Witness, that the Preamble, which

is on this application card, is the same Preamble that is in
[fol. 1678] the Constitution of the Party, that was put out
the same year, 1945?

A. Well, I would have to check it word for word. I'd
have to read it word for word.

Q. Did you read this while you had it there ?
A. I just glanced at it. Something about "Imperialist

Government" and-

Mr. Nelson: Well, if you are going to give it that kind of
an interpretation, I would like to read the whole thing, your
Honor.
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The Court: Read it to the jury.
Mr. Nelson: This is an application card, as the witness

has identified it, and on the one section there is the Pre-
amble of the Constitution and is printed in whole and it
reads as follows:

"The Communist Party of the United States is a
political party of the American working class, basing
itself upon the principles of scientific socialism,
Marxism-Leninism. It champions the immediate and
fundamental interests of the workers, farmers and all
[fol. 1679] who labor by hand and brain, against capi-
talistic exploitation and oppression. As the advanced
party of the working class, it stands in the forefront of
this struggle.

The Communist Party upholds the achievements of
American Democracy and defends the United States
Constitution and its Bill of Rights against its reaction-
ary enemies who would destroy democracy and popular
liberties. It uncompromisingly fights against imperial-
ism and colonial oppression, against racial, national and
religious discrimination, against Jim-Crowism, anti-
Semitism and all forms of chauvinism.

The Communist Party struggles for the complete
destruction of Fascism and for a durable peace. It
seeks to safeguard the welfare of the people and the
nation, recognizing that the working class, through its
trained unions and by its independent political action,
is the most consistent fighter for democracy, national
freedom and social progress.

The Communist Party holds as a basic principle that
[fol. 1680] there is an identity of interest which serves
as a common bond uniting the workers of all lands.
It recognizes further that the true national interests
of our country and the cause of peace and progress
require the solidarity of all freedom-loving peoples and
the continued and ever closer cooperation of the United
Nations.

The Communist Party recognizes that the final aboli-
tion of exploitation and oppression, of economic crises
and unemployment, of reaction and war, will be

53-10
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achieved only by the socialistic reorganization of
society-by the common ownership and operation of
the national economy under a government of the people
led by the working class.

The Communist Party therefore, educates the work-
ing class, in the course of its day-to-day struggles, for
its historic mission, the establishment of socialism.
Socialism, the highest form of democracy, will guaran-
tee the full realization of the right to 'life, liberty and
[fol. 1681] the pursuit of happiness.' and will turn the
achievements of labor, science and culture to the use
and enjoyment of all men and women.

In the struggle for democracy, peace and social
progress, the Communist Party carries forward the
democratic traditions of Jefferson, Paine, Lincoln and
Frederick Douglass, and the great working-class tradi-
tions of Sylvis, Debs and Ruthenberg. It fights side by
side with all who join in this cause.

For the advancement of these principles, the Com-
munist Party of the United States establishes the basic
laws of its organization in its Constitution."

Mr. Nelson:

Q. Do you recognize this pamphlet as being the Constitu-
tion of the Communist Party while active in the Communist
Party 

A. Yes, sir.
Q. Are you sure Have you looked at it?
A. Just telling by the title.

Mr. Nelson: With permission of the Court I believe there
[fol. 1682] are enough copies and it is a small thing and not
heavy and I would ask that the prosecution, since they have
all my copies, give copies of this to the jurors.

The Court: A copy will be sent out. We are not going to
provide any separate copies of that any more than-

Mr. Nelson: I would like to call attention to a few things
so that they may be able to follow.

The Court: You can point them out. They can listen to
what you are going to point out. We didn't do it in the
Commonwealth's case and I can't permit any variance in
your exhibits. You read the excerpts that you want to
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emphasize. The same privileges will be extended to you
in this connection as were extended to the District Attorney.

Mr. Nelson:

Q. Do you recall right on the last page of the Constitu-
tion, Article 14, Page 23, which states the following: "The
[fol. 1683] Communist Party is not responsible for any
political document, policy, book, article or any other expres-
sion of political opinion except such as are issued by author-
ity of this and subsequent national conventions and its
regularly constituted leadership." Do you recall that?

A. Yes, sir.
Q. Do you recall Article IV-and that is the only one I

wish to call attention to, your Honor.

The Court: All right, Mr. Nelson.

Mr. Nelson:

Q. -At this time dealing with rights and duties of mem-
bers. Section 1.

The Court: I told you that you could read excerpts. If
you want to read Section 1 as an excerpt without asking the
witness about it, you may do so.

Mr. Nelson: "Section 1. Every member of the Party who
is in good standing has not only the right but the respon-
sibility to participate in the making of its policies and in
the election of its leading committees, officers and delegates
[fol. 1684] in the manner provided for in this Constitution.

"Section 2. After thorough discussion in any Club, Com-
mittee or Convention, decisions are made by a majority vote
of those in attendance, and all members are duty-bound to
carry out such decisions.

"Section 3. Party members disagreeing with any decision
of a Club, Section, County, State or District Committee
have the right to appeal such decision to the next higher
body until they reach the National Committee and the Na-
tional Convention. Decisions of the National Convention
are final. While the appeal is pending, members shall ad-
here to the decision of the majority. All appeals must be
heard by the respective committee within thirty days.



836

"Section 4. In pre-convention discussions, members have
the unrestricted right and duty to discuss any and all Party
policies and practices, the right to criticize the work and
composition of all leading committees, the right of full ex-
pression in the Party Press or other organs which are pro-
[fol. 1685] vided for such discussions.

"Section 5. In accord with the principles of democratic
centralism, and in accord with Articles VII, Section 6, the
Communist Party members shall be involved in the formu-
lation of major policies and shall have the right and duty
to examine the execution of these policies.

"Communist Party members, in good standing, have the
right to vote on the adoption of policies and election of
officers, committees and delegates.

Communist Party members, in accordance with the pro-
visions set forth in the Constitution, have the right to be
nominated and elected to all offices or committees.

The members of a Club, by majority vote, have the right
to recall any of the Club officers or committees.

A Party member shall have the right to prefer charges
against any other member of the organization. Any mem-
ber who has been subjected to disciplinary action has the
[fol. 1686] right to appeal to the next higher body up to the
National Convention, including the right to testify and bring
witnesses at hearing. "

And then just two paragraphs in Article 9, your Honor.
"Section 2, Article IX. Adherence to or participation in

the activity of any clique, group or circle, faction or party
which conspires or acts to subvert, undermine, weaken or
overthrow any or all institutions of American democracy
whereby the majority vote of the American people can main-
tain the right to determine their destinies in any degree,
shall be punished by immediate expulsion. "

And Section 3 under Article IX reads:
"The practice of advocacy of any form of racial, national

or religious discrimination shall be grounds for expulsion
from Party membership."

Mr. Nelson:

Q. Now, Mr. Cvetic, you testified here that the American
[fol. 1687] Communist Party is given orders or governed
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by some foreign body. I believe you testified that they
received orders from Moscow; is -that right?

A. Yes, sir.
Q. When you testified before the Committee on Un-

American Activities, do you recall Congressman Walters
putting to you the following question: "Did you see any
orders received by the Communist Party in the United
States as orders from Moscow?" and do you recall giving
the following answer: "No"?

A. When you-
Q. Answer the question.
A. I don't recall the question or answer.
Q. You don't recall Congressman Walters asking you:

"Did you see any orders ?" 
A. I don't recall the question or answer.
Q. You don't recall either?
A. The question or answer. I would have to refresh-
Q. But you have managed to dig or conjure the informa-

tion in your testimony-

Mr. Cercone: We object.
The Court: Objection sustained. That is not a proper

conclusion or inference. He said he doesn't recall being
[fol. 1688] asked that or answering that question and that
doesn't justify the next question.

Mr. Nelson:

Q. Well, you deny that you ever made such a statement,
is that right?

A. I do not deny. I said I don't recall it.

Mr. Nelson: Your Honor, I don't have the particular
copy of the Un-American Activities report which contains
these pages. I have the two other volumes and I have the
reference and I am familiar with it.

Mr. Cercone: Well, ask him now what you want to
ask him.

Mr. Nelson: Just a minute. I am talking to the Court.
The Court: You can't confront him with it if you don't

have it.
Mr. Nelson: Will you permit me to call him to the stand

in the course of this trial when I get it, maybe before noont
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[fol. 1689] The Court: If you can secure it any time before
noon or this afternoon sometime. I can't hold him indefi-
nitely.

Mr. Nelson: I will leave this point until we get a break.
The Court: All right. Proceed with something else. We

will grant the jury a recess at eleven o'clock.
Mr. Nelson: Could we break just now? I am going to a

different question altogether and I would like to handle it
together.

The Court: We were so late starting I would rather
have you go on until eleven o'clock.

Mr. Nelson: I thought I would be able to look that up and
finish with it. I don't want to forget and leave it up in the
air.
[fol. 1690] The Court: Oh, I think you better proceed until
eleven, Mr. Nelson. You can resume with that point after
the recess.

Mr. Nelson:

Q. I don't believe I asked you a question as to whether
you were married or not? Are you married?

A. I am divorced.
Q. When were you married?

Mr. Cercone: This is objected to.
The Court: I think you are going a little beyond-Objec-

tion sustained. He said he was married and divorced. Do
you want to ask him when he was divorced? I will permit
that.

Mr. Nelson:

Q. When were you divorced?
A. About six or seven years ago.
Q. Where did the divorce-

Mr. Nelson: Are you anticipating something?
Mr. Cercone: Never mind me. You do your own work.

[fol. 1691] The Court: He is anticipating what you are
going to do, ask him where the divorce was granted.

Mr. Cercone: He can finish the question.
The Court: Is that the question, Where was the divorce

granted?
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Mr. Nelson: Yes.
Mr. Cercone: We object, your Honor.
The Court: Objection overruled.

A. In the Court of Allegheny County.

Mr. Nelson: Would you mind sitting down?
Mr. Cercone: I am going to stand up.
Mr. Nelson: You don't like what's going to come out?

[fol. 1692] Mr. Cercone: You go on-
The Court: He doesn't want to miss a thing, so go on, Mr.

Nelson.

Mr. Nelson:

Q. Were you sued two times by your wife for non-sup-
port?

Mr. Cercope: That is objected to.
The Court: Objection sustained.

Mr. Nelson:

Q. It's true you were sued twice, Mr. Witness 

Mr. Cercone: I object.
The Court: Objection sustained. Don't repeat the ques-

tion when the objection has been sustained, Mr. Nelson.

Mr. Nelson:

Q. Your wife had to raise your two kids.

Mr. Cercone: I object.
[fol. 1693] The Court: Objection sustained.

Mr. Nelson:

Q. And she had to raise them by herself. The great hero I

Mr. Cercone: I object, your Honor.

Mr. Nelson:

Q. And you were making $110 a week and living in the
William Penn.

Mr. Cercone: This man likes to make a long speech.
The Court: The jury will disregard everything concerning

what the defendant is seeking to interrogate the witness on
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that point and making statements concerning his personal
life, other than what I have permitted him to ask the witness
questions about.

Mr. Nelson: I think this goes to the credibility of the wit-
ness.

The Court: I think it doesn't and I have overruled it.
[fol. 1694] Mr. Nelson: And I will take an exception.

The Court: Exception noted.
Mr. Nelson: Well, is your Honor ruling on that?
The Court: You can't go into his personal life.
Mr. Nelson: Shouldn't the jury know what kind of a char-

acter this is?
Mr. Cercone: I object.
The Court: Objection sustained.
Mr. Cercone: The only question before the Court is what

kind of a character the defendant is.
The Court: The credibility of all witnesses is involved but

their personal life has no part on the stand.
Mr. Nelson: I submit, your Honor, that the man's per-

sonal life has much to do with his character.
[fol. 1695] Mr. Cercone: I object, your Honor.

The Court: We will overrule you on that point, Mr. Nel-
son, and you have been properly noted an exception to the
Court's ruling. We will not discuss it further.

Mr. Nelson:

Q. Did you or did you not, Mr. Cvetic, undergo a psy-
chiatric treatment for a period of nine years?

Mr. Cercone: That is objected to.
Mr. Nelson: That is important, Your Honor. You shut

me off on Musmanno and I don't see how you can do it on
this guy.

The Court: If I shut you off on Mr. Musmanno I will shut
you off on this witness. Objection sustained unless it is
within this period to which he is testifying.
[fol. 1696] Mr. Nelson: He testified at another hearing-
he admitted, your Honor, and it's in the record here, it's
in this book here and I'll show you the page.

The Court: You can't bring out by this witness the rea-
son for hospitalization for any cause not present at the time
he sets forth and testified to, and I think he began to testify
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about his activities as a member of the FBI from April of
1941. If you want to bring out that he was hospitalized
for any duration and, therefore, wasn't connected with the
FBI or the party or anything else that he has testified to,
you may do so.

Mr. Nelson: I want to show, your Honor,
Mr. Cercone: I object to this.
The Court: If it's before that time, before the period in

which he testified-
Mr. Nelson: Since 1943.

[fol. 1697] The Court: 1941.

Mr. Nelson:

Q. All right. Did you or did you not receive psychiatric
treatment in the year 1941 with Dr. H. L. Mitchell?

A. I have ever received psychiatric treatments.
Q. Didn't you testify at the hearing that you were treated

by that doctor for a period of four or five years?

The Court: What hearing?
Mr. Nelson: I will find it in a minute, your Honor.
Mr. Cercone: Of course I object to all questions.
The Court: Objection overruled if this is in the period

that he testified to, from 1941 to date.

Mr. Nelson:

Q. The question was asked: "Have you at any time been
examined or treated by a physician whose specialty was
psychiatry?" and there was an objection and so forth and
[fol. 16981 your answer on Page 234-you can look it up.

Mr. Cercone: I want to see it.
Mr. Nelson: All right. Read it. It's right here.

Mr. Nelson:

Q. "Yes, I was treated by a psychiatrist back, it seems
to me, in the middle '30's. I had a nervous heart condition
which has bothered me from time to time and he did treat
me for nervousness." Now, is it a fact or is it not that you
were treated by a psychiatrist by the name of Dr. Mitchell,
Mr. Witness?

A. Yes, for a nervous heart condition.
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Q. Nervous heart condition?
A. Which was aggravated by work in the Communist

Party, I can tell you that.
Q. When you felt you couldn't support your kids?
A. Well, I heard people-
Q. When you couldn't support your kids.

The Court: Those remarks will be stricken from the
record and the jury will be instructed to disregard them and
I am instructing both the witness and the defendant to con-
fine themselves-
[fol. 1699] Mr. Cercone: Since he brought in the children
of this witness, I would like to explain the whole circum-
stances.

The Court: The jury is instructed to ignore those re-
marks nor will there be any explanation and we will have
no further discussion about it.

Mr. Nelson:

Q. Weren't you also treated by a psychiatrist by the
name of Dr. Malcolm?

A. That is Dr. Mitchell's associate.
Q. For how long?
A. Oh, for an indefinite period-three or four years.

The Court:

Q. Was that between 1941 and the present time or was
that prior to 19417

A. Prior to 1941 I was treated for a heart condition and
from time to time I go back for a check-up.

Mr. Nelson:

Q. How long did you go to Dr. Mitchell and Dr. Malcolm 
How long did you see them? How long were they treating
you?
[fol. 1700] A. They were treating me for about three or
four years.

Q. Don't you go to a heart specialist when you have a
heart conditon, Mr. Cvetic? Isn't that the normal thing
to do ?

A. I have had my heart checked by heart specialists.
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Q. Didn't they examine your head or something like
that instead? Wasn't that a fact?

A. No, I think you are the one that ought to be examined.
Q. You can find the record, you can bring it in. There

is the record. You went to two doctors for treatments
for neurosis, isn't that true?

A. I said for a nervous condition.
Q. Isn't it true, Mr. Cvetic, that your story about being

hired by the FBI-

Mr. Cercone: I object to all this shouting.
The Court: Don't yell at the witness.

Mr. Nelson:

Q. Isn't it true, Mr. Cvetic, about being hired by the
FBI in 1941 and asked you to join the Communist Party
that actually it was something altogether different, isn't
that true?

A. No, sir.
Q. Isn't it true that they hired you-isn't it true that

they hired you when they found something on you, that
you were a member of the Communist Party before and
[fol. 1701] they hired you because they had the goods on
you? Isn't that true?

Mr. Cercone: I object.

A. Mr. Nelson, you are one of the top Communist agents
in this country. You know I wasn't a member until Feb-
ruary of 1943.

Mr. Nelson:

Q. I understand that and you came to the Party months
before that.

The Court: You can question him as to whether the FBI
engaged him because of some ulterior reason. That is
what you want to know?

Mr. Nelson: I want to bring out, your Honor, that this
man has something on him-

Mr. Cercone: I object to him making speeches.
Mr. Nelson: And they knew he was a member and gave

him the right to sell himself after that.
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Mr. Cercone: He has the right to ask questions but not
make speeches.
[fol. 1702] The Court: That is the offer he is making by
that. We will permit him to pursue along that line with
questions, but the jury, of course, will not accept his state-
ments.

Mr. Nelson:

Q. So it's true, Mr. Cvetic, you were a member of the
Communist Party first-

Mr. Cercone: I object to the form of the question.

Mr. Nelson:

Q. -and you were not working for the FBI?

Mr. Cercone: I object to the question. It hasn't estab-
lished anything.

The Court: He is cross-examining and he can phrase
his questions that way.

The Court:

Q. Is that a correct statement that you were a member
of the Communist Party before you were a member of
the FBI?

A. Absolutely no. As a matter of fact I fought Com-
[fol. 1703] munism before I joined the Party. They were
stupid for even recruiting me.

Mr. Nelson: That gives you a little glamor.
The Court: We will take a recess.

Recess.

After recess.

Mr. Nelson: May we approach your Honor?

(At side bar.)

Mr. Nelson: When you shut me off on this question of
this man's relation with his wife, my contention, it goes
to his responsible attitude, not living up to it. She sued
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him twice and you shut me off on that and I think that
legi--mately I should be able to bring that out. I don't
have to go into detail but I want to show that she sued
him after that breach of the Court Order.
[fol. 1704] The other question is, is it a custom for rec-
ords to be impounded by the Court? All other divorce
records, as far as I know, are open and this man's Court
proceedings, of him and his wife, are impounded by the
Court. Why is that?

The Court: I don't know why unless something is in it
that required the Court, on account of his association
with the FBI that might have convinced the Court that it
was important.

Mr. Nelson: Well, I think that the Court is ready to cover
him up as part of that deal.

The Court: I; am not inclined to change my ruling on
that. Besides, I don't think it goes to his credibility as a
witness and that is the reason why I have so ruled and
I think-

Mr. Nelson: Did you say you are not inclined to change
your ruling?
[fol. 1705] The Court: Yes, sir.

Mr. Nelson: I would appreciate the Court granting me
that because I think I am not going to pursue it long. I
only want to have two or three answers.

Mr. Cercone: It's not relevant.
Mr. Nelson: It has much to do with this case.
The Court: The way he treats his wife
Mr. Nelson: You mean that has no bearing on this

man's-
The Court: It is not within the rule of evidence, affect-

ing the credibility and I will stand on my ruling and grant
you an exception.

Mr. Cercone: Your Honor, he was reading some Article
9 and Article 9 is only one section.
[fol. 1706] The Court: He was reading Article 4 and then
he read-

Mr. Cercone: He said it was a short article from 9.
Mr. Nelson: I got it marked and I will show it to you.
Mr. Cercone: Article 9?
The Court: Article 8.
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Mr. Nelson: Let me look at it, your Honor, and I will
tell you right away. Article 4: "Rights and Duties of
Membership ".

The Court: Then you read something concerning not
the Constitution but the rules applying to "any clique
undermining the present government shall be"-

Mr. Nelson: That is right. Wait a minute-
The Court: You said it was 9.

[fol. 1707] Mr. Nelson: You have a different copy of
the Constitution. This is a different copy-this is '48 and
this was '45.

Mr. Cercone: In the last one?
Mr. Nelson: I asked about the '45 Constitution.
The Court: In other words, Article 9 was from the '45

Constitution. You can explain that to the jury that that
is from the Constitution of 1945 and this is from what?

Mr. Cercone: 1948.
The Court: If you want the correction explained on that

subject, you explain it to the jury, you are privileged to
do that.

(End of side bar.)

Mr. Nelson:

Q. Mr. Witness, were you ever arrested for beating up
your sister-in-law and breaking her wrist?

[fol. 1708] Mr. Cercone: That is objected to.
The Court: Objection sustained.
Mr. Nelson: Well, your Honor, he answered that in an-

other hearing.
The Court: The only criminal records that may be of-

fered to confront a witness, affecting his credibility, are
convictions of felonies and misdemeanors, and crimi and
falsey involving crimes of fraudulent intent. So, therefore,
I will not permit any questions to be asked pertaining to
an arrest unless they were followed up by a criminal rec-
ord showing conviction of an offense and the offense should
be, as I outlined, a felony.

Mr. Nelson: Well, the Court convicted him and he had
to pay a fine of $350 for hospitalization.
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Mr. Cercone: Your Honor, I object. He is making a
speech.

[fol. 1709] The Court: Objection sustained.

Mr. Nelson:

Q. Didn't you say in answer to the question which you
were asked in another hearing, "Were you ever arrested
for beating up your sister-in-law?"-

Mr. Cercone: I object.
The Court: Sustained.

Mr. Nelson:

Q. -and you said, "Yes."

The Court:; All right, Mr. Nelson, you got the point across
so I will have to instruct the jury to disregard anything
concerning this matter.

Mr. Nelson:

Q. Do you recognize this as the official paper of the
Court which had you pay $350 for hospitalization?

Mr. Cercone: I object.
The Court: Objection sustained. You persist in ignor-

[fol. 1710] ing my ruling on these things, Mr. Nelson. You
understand them but nevertheless you persist in asking
further questions.

Mr. Nelson: It has to do with the man's credibility.
Mr. Cercone: And he understands the rulings of the

Court.
The Court: It is a deliberate violation
Mr. Nelson: I am not a lawyer and I am trying to do

the best I can in cross-examining a witness who is getting
protection from all sides. How are you going to expose
this rat unless you say it's a record of the Court in this
City?

Mr. Cercone: I object to the remarks.
The Court: Come up to side bar.

(Side bar.)
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[fol. 1711] Mr. Cercone: You see, your Honor, this de-
fendant is deliberately violating the Court's rulings and
shouting his points over.

Mr. Nelson: You are trying to hang me, that's all you're
trying to do, and you know it's so you can advance yourself.

Mr. Cercone: You're crazy.
The Court: This record is not sufficient to sustain the

point that I have made. It's not a conviction of a felony
or a conviction of a crime committed, a misdemeanor or
crimen falsi, so I will rule it out. You offer the record
of No. 466 May Sessions, 1939 in this Court and the County
paid the costs.

Mr. Nelson: No, the defendant paid the costs, as I read
the thing.

The Court: It says, "Motion of District Attorney and
noll pros allowed; County pay costs; the defendant shall
make restitution in the sum of $340 payable at the rate of
[fol. 1712] $20 per month through the Probation Office.
Above Order made by reason that the defendant and the
prosecutrix have agreed to settlement."

Mr. Nelson: Right.
The Court: Now, the basis of this Order, this indict-

ment, I don't think it is proper evidence to submit to a
jury and I will rule it out and direct you not to interro-
gate further about it and grant you an exception to my
ruling.

Mr. Nelson: Well, your Honor, there are two subsequent
arrests that occurred in-

The Court: Do you have any records showing a convic-
tion of a felony or crimen falsi? I will be glad to renew
them with you, Mr. Nelson, if you have them, but unless
you do, I can't permit you to open the subject with the
witness again.

Mr. Nelson: Well, I don't agree with your ruling.
[fol. 1713] The Court: I understand that too.

Mr. Nelson: In my opinion that closes the door on a
very important matter that the jury should know. They
should know what kind of a man he is.

The Court: We are governed by the laws of evidence
and that is one of the laws of evidence which I must respect



849

in this matter and I am enforcing it and granting you an
exception to my ruling.

(End of side bar.)

Mr. Nelson:

Q. Is it true or is it not true, Mr. Cvetic, that you had
dinner at a restaurant right across the street from the Wil-
liam Penn Hotel, known as Naple's Restaurant, with a girl
friend not long ago-

Mr. Cercone: That is objected to as it covers the same

[fol. 1714] Q. And you pulled a gun on her and witnesses
had to stop you. Isn't that true?

The Court: Objection sustained. We will strike that from
the record as having no bearing on this case, whether it is
true or not.

Mr. Nelson: I don't know how I can expose this individual
with all the protection he is getting.

The Court: He is only being protected by the rules of evi-
dence that we will observe so far as he or anyone else is
concerned, Mr. Nelson, and if he was convicted of any crime
you have a perfect right to show the conviction record if it's
a felony or any misdemeanor or crimen falsi and unless you
can you will be precluded from interrogating the witness on
any of those points not involved in this case. I will grant
you an exception to my ruling.

Mr. Nelson: Well, your Honor, you closed the door on a
very important piece of examination.
[fol. 1715] The Court: We appreciate that and we will not
discuss it any further. We ruled on it and granted you an
exception, Mr. Nelson.

Mr. Nelson: Well, will the Court then grant me a right to
locate the statement, within a reasonable time-I couldn't
locate it during the intermission. I don't have the copy of
the Committee Report here, I have two, the third one I
couldn't get.

The Court: You mean you haven't anything else to inter-
rogate the witness about?

54-10
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Mr. Nelson: One or two questions. Other than that, un-
less I can bring in and examine him on that, at the present
time I have no other things.

The Court: All right, we will recess until one o'clock. I
will give you to one o'clock to find that additional record
which you want to confront the witness with.
[fol. 1715-a] Mr. Nelson: All right.

The Court: We will recess until one o'clock.

[fol. 1716] Thursday, January 10, 1952, 1:05 p.m.

Cross-examination.

Mr. Nelson:

Q. In reference to that meeting on the North Side which
you stated was a secret meeting and upon questioning
you insisted it was a secret meeting--do you still insist
it was a secret meeting?

A. Yes, sir.
Q. Do you mean by that that the authorities could have

known or that the Communists were trying to hide the fact
there was a meeting in that place. Is that correct?

A. No. I said the members who were invited to that
particular meeting were only Communist Party members.

Q. Is it your testimony then that the Authority did know
about the hall being rented by the Communist Party in
the Carnegie Library on the North Side?

A. I don't know what the authorities knew about it.
Q. Well, would your testimony be that they didn't know

-or your answer is no. Is that correct?
A. No. I said I didn't know what the authorities knew.
Q. If the authorities knew about the meeting would

you still consider that a secret meeting?

Mr. Cercone: That is objected to.
The Court: The objection is overruled.

[fol. 1717] A. Yes, because the meeting was closed to
anyone but members of the Communist Party.

Q. Well, then, it was like any other meeting where


